
 
 
 

 
MØTEINNKALLING 

 
 

Utval: Komite for Helse og omsorg 
Møtestad: Helsesenteret  
Dato: 12.06.2014 
Tid: 14:00 

 
 
Melding om forfall til tlf. 70081300. 
 
Forfall til møter i kommunale organer skal vere gyldig i hht. Lov om kommuner og 
fylkeskommuner § 40, nr. 1. 
 
Varamedlemer som får tilsendt sakliste, skal ikkje møte utan nærare innkalling.    
 
 _____________________________________________________________________ 
 
 
Dersom du ønskjer din habilitet vurdert i ei sak, må du melde skriftleg frå til 
Fellessekretariatet om dette i god tid før møtet (Forvaltningslova § 8, 3. ledd). 
 
 
 
 
 
Fosnavåg, 05.06.14 
 
 
Fred Hansen 
leiar 



 
 

 
 
 

SAKLISTE: 
 

Saksnr Innhold 

PS 20/14 Godkjenning av innkalling og sakliste 

PS 21/14 Protokoll frå førre møte 

PS 22/14 Referatsaker 

PS 23/14 Årsrapport 2013. 

PS 24/14 Tertialrapport per 01.05.2014. 

PS 25/14 Lokalisering av omsorgssenter for Herøy 

PS 26/14 Oppretting av fast stilling  i 50% som 
helsesøster 

PS 27/14 Omsorgsbustadar med heildøgns pleie- og 
omsorgsfunksjon - funksjons- og 
arealanalyse 



 

 Referatsaker 

RS 10/14 Særutskrift - Prosjektmidlar førebyggande 
rusarbeid - ny stillingsheimel 

RS 11/14 Statusrapport for spelteknologi april 2014 

 
 
 
 
Orientering/drøfting: 
Eigedomsleiar – pågåande arbeidet med kommunedelplan for bustadsosialt arbeid 
 
Kommunedelplan for bustadsosialt arbeid



 



PS�20/14�Godkjenning�av�innkalling�og�sakliste

PS�21/14�Protokoll�frå�førre�møte

PS�22/14�Referatsaker



 

 
Assisterande rådmann 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: OJK Arkivsaknr: 2014/847 
    Arkiv: 004 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

23/14 Komite for Helse og omsorg 12.06.2014 

70/14 Maritim og teknisk komite 17.06.2014 

27/14 Komite for næring, kultur og idrett 02.06.2014 

86/14 Formannskapet 10.06.2014 

75/14 Kommunestyret 19.06.2014 

   
 
 
 
ÅRSRAPPORT 2013.     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Årsrapporten for 2013 vert godkjend. 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
Særutskrift: 
 

- Rådmannen si leiargruppe 
- Revisjonen 
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Vedlegg: 
Vedlegg 
1 Årsrapport 2013 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Årsrapporten er også lagt fram for revisor og kontrollutvalet. 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Eg rår til at årsrapporten vert godkjend. 
 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Ingen. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen. 
 
Konsekvensar for drift: 
Ingen. 
 
 
Fosnavåg, 23.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Olaus-Jon Kopperstad 
 
 
 
 







































































































































































 

 
Assisterande rådmann 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: OJK Arkivsaknr: 2012/381 
    Arkiv: 210 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

87/14 Formannskapet 10.06.2014 

24/14 Komite for Helse og omsorg 12.06.2014 

 Komite for næring, kultur og idrett  

69/14 Maritim og teknisk komite 17.06.2014 

76/14 Kommunestyret 19.06.2014 

   
 
 
 
TERTIALRAPPORT PER 01.05.2014.     
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteke. 

Tilråding i Formannskapet - 10.06.2014  

Saka vert tatt til vitande. 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Saka vert tatt til vitande. 
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Særutskrift: 

- Rådmannen si leiargruppe 
- Revisjonen 
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Vedlegg: 
 
Vedlegg:  
- Planoversikt  
 
Saksopplysningar:  
I K-sak 53/02 vart det vedteke reglement for rapportering av løpande drift og prosjekt. Etter 
dette skal det rapporterast kvart tertial på sjukefråvær, teneste, vedtak og prosjekt.  
 
Sjukefråvær  
Kommunestyret har i K-sak 17/03 vedteke:  
"Herøy kommune teiknar samarbeidsavtale med trygdeetaten for eit meir inkluderande 
arbeidsliv. Samarbeidsavtalen skal gjelde frå 1 april 2003."Eit av føremåla med 
samarbeidsavtalen er å få ned sjukefråværet. For å følgje med utviklinga i sjukefråværet skal 
det rapporterast for dette kvart tertial.  
IA- avtalen vart resignert i desember 2010. Partane er NAV Arbeidslivssenter, 
arbeidstakarorganisasjonane ved Fagforbundet lokalt og arbeidsgjevar ved rådmannen. Ny 
avtale gjeld til 31.12.2013.  
 
Vedtaksrapportering  
Vedtaksrapportering omfattar oppfølging av vedtak fatta i politiske organ. På denne måten 
skal formannskapet og kommunestyret kvart tertial få ei oppdatering på kor langt ein har 
kome i oppfølginga.  
 
Tenesterapportering  
Denne rapportering omfattar avvik i kommunen si oppfølging av innbyggarane sine rettar 
etter lovverk, lokale vedtekter, retningsliner og vedtak. Avviket kan vere registrert i form av 
avviksrapportar frå medarbeidarar, rapport frå tilsynsorgan, revisjonsrapportar eller som 
klage frå innbyggarane.  
 
Prosjektrapportering  
Det er utarbeidd prosedyrar for planlegging og gjennomføring av anlegg og byggeprosjekt 
frå eit prosjekt vert planlagt, finansiert, lagt ut på tilbod/innhenta tilbod, gjennomført og til det 
er avslutta (inklusive sluttrekneskap). Status for dei ulike prosjekta skal rapporterast. Når det 
gjeld rapporteringa elles, har eg merka meg følgjande hovudpunkt:  
 

Vurderingar:  
 
Organisasjon  
Sjukefråveret har hatt ei positiv utvikling.  
 
Vedtak  
Det er arbeidd med oppdatering av vedtaksloggen, men han er likevel ikkje tilfredsstillande 
oppdatert. Dette bør vere ei prioritert oppgåve ved neste rapportering.  
 
Teneste  
Anlegg og drift  

 Avdelinga har ikkje tilstrekkeleg ressursar til å yte tilfredsstillande tenester på dei 
ulike områda.  

 Avdelinga har ikkje kapasitet til å følgje opp alle bygge- og anleggsprosjekt i 
budsjettet.  

 
Barnehage  

 Kommunen har ikkje tilfredsstillande barnehagedekning i indre delen av kommunen.  

 Det er avsett midlar til planlegging av ny barnehage i 2014.  
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Barn, familie og helse   

 Barnevernet opplever at saker vert rapportert  tidlegare, og tilskriv dette mellom anna 
eit godt tverrfagleg arbeid blant barn og unge.  

 Skulehelsetenesta satsar på eit enda meir aktivt arbeid med ungdomsgruppa.  

 Innan psykisk helsevern er det særskilt fokus på unge brukarar. 

 Samhandlingsreformen har tildels skapt ufordringar i forhold til pasientar med større 
behov for helsehjelp. Stor pågang på opptrening etter sjukehusopphald og lange 
ventelister for mange pasientgrupper hos fysioterapeutane er fortsatt utfordrande.  

 Ø-hjelp døgntilbodet vart starta opp midt i september.Det har vore relativt få 
pasientar innlagt så langt.  

 Legesituasjonen ved Herøy legesenter har vore utfordrande med mange vikarar.  

 
Eigedom  

Ikkje noko rapportert. 
 
NAV Herøy  

 Stillinga som Bustadkonsulent og oppgåver knytt til Startlån er overført frå NAV til 
Eigedomsavdelinga.  

 
Bu og habilitering  

 Bu og habiliteringsavdeling opplever ein auke i brukarar innan 
autismespekterforstyrringar og anna problematikk som trafikkskada og barn som har 
vore utsett for omsorgsvikt.  

 Fleire brukarar, særskilt med autismespekterdiagnosar kjem no frå vidaregåande 
skule og over i vaksenlivet. Vi ser at desse fell utanfor arbeidslivet med dei tiltak som 
er mogleg gjennom NAV-systemet. Herøy kommune har per i dag ikkje fysiske 
fasilitetar til å utvikle ei breiare aktivitetstilbod for ei slik målgruppe. Ein prosess for å 
utvikle dagtilbodet for betre å kunne legge til rette for ulike behov er satt i verk av 
rådmannen.  

 Vi har ikkje fysiske fasilitetar til dei brukarane som er multifunksjonshandicappa, og 
er i kommunal regi på dagtid. Per i dag nyttar vi avlastinga på dagtid, men det er 
trangt og ikkje hensiktsmessig når andre brukarar er inne på avlasting. I bygging av 
nytt dagtilbod vert det essensielt å skape ein god kvardag også til dei som treng mest 
hjelp.  

 
Kultur  

 Kulturavdelinga nyttar aukande mengde ressursar i planlegging, utforming og innhald 
knytt til Fosnavåg kulturhus og kino. Dette har konskvensar for den daglege drifta 
ved kulturhuset.  

 
Pleie og omsorg  

 Avdelinga tek tilbake utskrivingsklare pasientar fortløpande, og arbeidspresset har 
auka som følge av fleire og meir komplekse pasientar. Dette har hatt ein vedvarande 
auke, og nokre av leiarane rapporterer at det er slitasje blant dei tilsette. Vi må setje 
inn meir folk der det er nødvendig for å ivareta fagleg forsvarleg drift. Vi har langt 
fleire pasientar enn vi har stillingar for å dekke behovet, og det vart difor bedt om nye 
stillingar til heimetenestene i budsjettframlegget som vart lagt fram for 2014. 

 Der er mange kreftsjuke som får hjelp i heimen, nokre med avansert behandling. 
Sjukepleiarane våre har god erfaringskompetanse, men kommunen manglar 
kreftsjukepleiar.  

 Kommunen etablerte døgntilbod for øyblikkeleg hjelp i to senger ved Myrvåg 
omsorgssenter avdeling A frå september 2013. 6 personar har til saman representert 
22 liggedøgn. Dette viser at det er ein “mjuk start” på det nye tilbodet, men det er ei 
erfaring vi deler med dei fleste andre.  
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Skule  

 Talet på minoritetsspråklege elevar med særskild norskopplæring aukar.  

 Det er ei dobling i talet på born med spesialpedagogisk hjelp i barnehage.  

 Det er stor auke i spesialundervisning i grunnskulen.  

 
Utvikling  

 Sakshandsamingstida i bygge- og delesaker har gått ned.  
 
Prosjekt  

 Ein del eldre prosjekt kan no avsluttast også økonomisk.  
 
Lokalsamfunn  

 Kommunen er inne i ei positiv utvikling i forhold til utvikling av lokalsamfunnet på 
mange område.  

 Kommuneplanen vert ein viktig planreiskap  

 
 
 
 
Fosnavåg, 30.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Olaus-Jon Kopperstad 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Side 6 av 39  

 

 

Organisasjon 
 
Sjukefråvær 

 

Avdeling Fråvær 1. 

tertial 2014 

Korttid 1. 

tertial 2014 

Langtid 1. 

tertial 2014 

Personal- og org. inkl.  HTV, HVO og 

lærlingar (<20) 

9,83 2,46 7,37 

Økonomi (>10) 3,55 1,75 1,80 

Fellessekr. (<5) 0,46 0,46 0 

Rådm./ ass.rådm. (<5) 1,05 1,05 0 

IKT(<5) 21,49 0,30 21,19 

Servicetorget (<10) 0,67 0,27 0,40 

Utviklingsavd. (<10) 4,88 0,30 4,58 

Barnehageavdelinga (< 40) 10,30 3,17 7,13 

Skuleavdelinga (< 250) 5,78 1,54 4,24 

Anl. og drift (<15) 2,41 2,41 0 

Brannvern 3,68 2,33 1,35 

Helse (< 40) 7,25 1,21 6,07 

Pleie og oms. (< 300) 11,04 2,36 8,67 

Bu og hab. (< 75) 9,04 2,09 6,85 

Barnevern (<10) 5,83 2,26 3,57 

Kultur (>10) 4,51 0,63 3,87 

Eigedom (< 40) 13,68 2,32 11,36 

NAV kommune (10) 21,10 3,58 17,52 

Totalt fråvær 8,56 2,01 6,55 

 

Talet på tilsette er delt i bolkar på fem, bortsett frå der det er over hundre tilsette, 
desse er det delt i bolkar på femti. (< = mindre enn, > = meir enn) 
Sjukefråværet for fyrste tertial viser ein nedgang frå tidlegare år.  
 

 1. tertial      2.tertial      3.tertial      Totalt 

2007 10,7             8,4               9,7                9,7 

2008 10,3             7,3               8,3                8,6 

2009 -                   8,6              9,4                  - * 
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2010 10,6             9,0              9,5                 9,7 

2011 9,86             7,17            7,91               8,4 

2012 9,40             6,93            8,62               8,3 

2013 9,47             6,55            5,86               7,45    

2014 8,56 

* 1. tertial 2009 og total 2009 er ikkje tilgjengeleg grunna overgang til nytt økonomi- og lønnssystem det året. 
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Stab og støtteavdelingane 
 
Servicetorget 
 
Organisasjon 
F.o.m 01.01.2014 mista Servicetorget 50% stilling ved omorganisering/flytting av 
barnevernet.  I samband med budsjettbehandlinga for 2014 fikk ST tilført ny stilling f.o.m 
01.07.2014. Tilsetting i denne stillinga er gjort. 
I 6 mnd. er bemanninga i ST redusert utan endring i arbeidsoppgåvene. Ein kjenner at tor 
belasting over tid er slitande for dei tilsette. 
 

Vedtaksrapportering  
Ingen ting å rapportere 
 

Tenesterapportering  
Servicetorget hadde i denne perioden 2 avvik meldt inn som hadde konsekvensar for 
publikum.  
Dette var: 

 Manglande tilbakemelding 

 Feil dato sett i søknadskjema for ledig stilling gjorde at skjema ikkje var tilgjengeleg for 
søkjarar inntil feilen vart oppdaga.  

 
Det er i tillegg kome ei skrifteleg klage på forskjellsbehandling av kommunen i samband med 
avslag på kjøp av tomt i område som ikkje er bygd ut for sal. 
 
 I same periode har Servicetorget meldt 8 avvik til andre avdelingar 
 

Prosjektrapportering  
Tomtesal: 
Det er selt 12 tomter dei fyrste 4 mnd. 8 av desse var på Leine der tildeling vart gjort 
ved loddtrekning. 

 
Lokalsamfunn 
Servicetorget er kommunen si informasjonseining og det er her mange av innbyggarane 
møter kommunen for fyrste gong. I denne samanhengen har servicetorget fokus på: 

 God service og oppfølging av kvar enkelt kunde – vi held det vi lovar 

 Tatt del i fleire språklunsjar ved frivilligsentralen for å informere og vere i dialog med 
tilflyttarar frå andre land. 

 Sakshandsaming skjer utan nødig opphald. 

 Informasjon på nettsida i den grad organisasjonen eller gir ST informasjon. 

 Oppdatert kriseplan 

 
Fellessekretariatet 
Organisasjon 
Organisasjonen er stabil med lite sjukefråver. 
 

Teneste 
Det er ikkje rapportert om avvik på tenestene. 
 

Økonomi 
Eg har gått gjennom den informasjonen eg har og kan ikkje sjå at eg har noko å rapportere 
på dette området per 30.04.2014 med unntak av det som gjeld økonomi og fråvær. 
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Personal- og organisasjonsavdelinga 
 
Organisasjon 
Tilsettingssaker i fyrste tertial:  
34 stillingar utlyst, 2 internt og 33 eksternt utlyst. To av utlysingane gjaldt ferievikarar. 
          
Samhandling med arbeidstakarorganisasjonane: 
Det har vore 4 kontaktmøte (samarbeidsmøter med arbeidstakarorganisasjonane) i fyrste 
tertial  
 
Arbeidsgjevarpolitisk arbeid: 
1 møte i administrasjonsutvalget  
Retningsliner for uønska deltid er vedteke 
Reglement for arbeidsgjevarfinansierte elektroniske kommunikasjonstenester er vedteke 
 
Helse miljø og sikkerheitsarbeid (HMS): 
1 møte i IA-utvalet 
1 møte i arbeidsmiljøutvalget 
 
Kurs/seminar: 
Kurs for verneomboda 
Permisjonsreglementet 
Arbeidsmiljølova - utvalgte tema i arbeidsrett 
«På saklista» - kurs i språk og dokumentlære 
Seminar med Statens pensjonskasse  
Seminar med Kommunal pensjonskasse 

 
Vedtaksrapportering  
 

Saksnr. Møtedato Sakstittel Framdriftsplan Tiltak Ansvar 

K- sak 

189/10 
16.12 Kompensasjon 

for bruk av 

eigen bil i 

teneste, 

retningsliner. 

2014 Retnings-
linene vert 
evaluert og 
revidert i 
administra-
sjons- 
utvalet når 

endringar i 

SGS 1001 § 

4 ligg føre 

Personal- og 

organisasjonsavdelinga 

 
 

Tenesterapportering  
6 meldte avvik i KvalitetsLosen frå oss til andre avdelingar, alle er lukka. Tre med middels og 
tre med låg alvorsgrad. Avvika går mest på brot på interne rutinar, eit var tekniskrelatert. 
Ingen varslingar. 

 
Prosjektrapportering  
Prosjekt «Likestilte kommunar», med fokus på lønspolitikk nærmar seg sluttfasen. 
Jobbrotasjonsprosjektet saman med pleie- og omsorgsavdelinga og bu og 
habiliteringsavdelinga, sjå eventuell rapportering der. 
 

Lokalsamfunn 
Ingen ting å rapportere. 
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IKT 
 
Organisasjon 
Siste tertial har det vore uro i organisasjonen og høgt sjukefråver. 

 
Teneste 
Sjukefråver har hatt konsekvensar for framdrifta på prosjekt og support. 
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Tenesteavdelingane 
 
Barnehage 
 
Organisasjon 
Alle tilsette i både kommunale og private  barnehagar hadde felles kurs om IKT i 
barnehagen 31. mars 2014. Temaet er i samsvar med satsingsområda i lokal rammeplan, 
og vart gjennomført utan ekstra kostnad med interne krefter. 
 
Alle barnehagane har HMS plan der  tiltak vert sett i verk i samsvar med planen. 
 
Det er meldt eitt avvik i Kvalitetslosen 1 tertial 2014. Avviket gjeld manglande reinhald. 
Avviket er lukka. 
 

Vedtaksrapportering 
 Oversikt delegert vedtak 1. tertial 2014: 
 
Vedtak om ekstraressurs til barn med særlege behov: 
Grønmyr barnehage Myklebust: 20 t/v frå 1.april til 31. juli 2014, 30t/v  frå 01.01 til 
31.07.2014 
Sirlihaugen barnehage: 3t/v frå 24.03 til 31.07. 2014 

 
Vedtak om dispensasjon frå utdanningskravet: 

Myrsnipa barnehage: 120 % stilling, 2 personar frå 01.02 til 31.07.2014.                               
  

Tenesterapportering 
Det er gjennomført tilsyn etter barnehagelova i Myrsnipa og Bergslia barnehage 
(februar/april 2014). Tilsynet fann ingen avvik etter dei granska paragrafane. Det vil bli 
gjennomført tilsyn ved Moltu og Leikanger barnehage i juni 2014. 
 
Samordna barnehageopptak vart gjennomført 7. mars 2014. Alle søkjarar med rett til plass 
og som ønska plass frå august 2014, fekk tildelt plass. Dei som vart sett på venteliste etter 
hovudopptaket,  er søkjarar som ynskjer plass seinare. 
 
Herøy kommune har etter departementet sin definisjon full barnehagedekning (alle som har 
fylt 1 år innan 1. sept. og som har søkt innan søknadsfristen 1. mars har rett til plass. Alle 
desse har fått tilbod om plass i barnehage i kommunen). Det kjem  inn nye søknader 
kontinuerleg, og dei vert sett på venteliste til aktuell barnehage kan tilby plass. Grønmyr 
barnehage Myklebust har framleis ledige plassar. 
 
Det kom ingen klage på barnehageopptaket 2014. 
 
Det blir i mai 2014 gjennomført brukarundersøking i kommunale og private barnehagar. 
Resultatet frå denne vert lagt fram i barnehagane, til dei tilsette og foreldregruppa,  samt til 
administrativt og politisk nivå. 
 

Prosjektrapportering  
Ikkje noko å rapportere. 

Lokalsamfunn 
Barnehagane ynskjer framstå med god kvalitet slik at dei kan bidra til vekst og utvikling for 
den oppveksande slekt. Dei ynskjer vere synlege i nærmiljøet og slik bidra til trivsel for alle i 
lokalsamfunnet. Dette bidreg barnehagane med ved å ferdast så ofte dei kan i nærmiljøet 
samt synleggjere noko av aktivitetane sine i media. 
Barnehagane bidreg på sin måte til dei gjennomgåande perspektiva i samfunnsdelen av 
kommuneplanen ved å ha  fokus på folkehelse, likestilling, miljø og klima. 
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Skule 
 
Organisasjon 
 
Rekruttering 
Fleire lærarar har meldt at dei ønskjer å gå av med pensjon frå august 2014, i tillegg er det 
fleire som skal ut i ulike permisjonar eller skifte arbeidsplass internt.   
 
Ved utlysing av stillingane vart det særleg søkt etter lærarar med minimum nivå grunnfag i 
engelsk, matematikk, spansk, tysk eller spesialpedagogikk. Vi fekk inn 54 søknader frå 
lærarar med godkjend utdanning.  
 
Vi har pr.dato tilsett godt kvalifiserte lærarar til alle stillingar. 
 
Tilrådingane frå PPT og behova ute i skulane, tilseier ein vesentleg reduksjon av assistentar 
i skulen for komande skuleår. Fleire assistentar vil dermed bli flytta til andre skular internt i 
skuleavdelinga for å stette behova for kapasitet og kompetanse. Dei som går ut i pensjon 
eller i permisjon, vert ikkje erstatta.  

 
Vedtaksrapportering  
Skuleavdelinga har ikkje hatt vedtak for oppfølgjing dette tertialet. Årsrapporten for 
avdelinga, som vanlegvis har vore handsama i kommunestyret i februar, vart utsett. Dette på 
grunn av tekniske problem i Utdanningsdirektoratet, jfr. utarbeiding av statistikk som 
grunnlag for rapporten. 
 
Rapporten vil verte lagd fram for Komitè for oppvekst i juni. 
 

Tenesterapportering  
Det er ikkje registrert avvik i kommunen si oppfølging av innbyggarane sine rettar etter 
lovverk, lokale vedtekter, retningsliner eller vedtak i dette tertialet. Det har heller ikkje vore 
gjennomført tilsyn. 
 

Prosjektrapportering  
Planlegging av ny skule på Bergsøy har starta, i tråd med vedtak i Plan- og byggenemnda. 
Etter framdriftsplanen skal funksjons- og arealanalyse leggast fram for kommunestyret i 
oktober/november. 

 
Lokalsamfunn 
Fleire tiltak i Herøyskulen bygg opp under målsetjinga om at barn og unge skal 
utvikle ein lokal identitet gjennom kunnskap om næringsliv og lokalsamfunn. Det kan 
nemnast Bergsøy skule sitt samarbeid med lokale rederi, i prosjektet «Frå padleåre 
til joystick», og Moltu skule sitt prosjekt «Moltu skule siste 100 åra», eit omfattande 
prosjekt der heile bygda var involvert. 

Internasjonal skule arbeider målretta med elevane sine i forhold til inkludering og 
trivsel, i tillegg til norskopplæringa. 

Med tanke på mengda med søknader til ledige lærarstillingar, og samtalane i 
samband med dette, opplever vi at kommunen og skulane våre er attraktive 
arbeidsplassar. Dette er ei bevisst satsing, som berre må halde fram. 

Det vert arbeidd målretta med tidleg intervensjon, gjennom tverrfagleg dialog og 
samarbeid. Kommunen har lagt til rette for styrking av dette gjennom 
samlokaliseringa av PPT, barnevern, helse, skule og barnehage ved helsesenteret. 
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Herøyskulen arbeider målretta med å auke læringa og styrke kunnskapsnivået både 
mellom elevar og tilsette, gjennom definerte pedagogiske satsingar. 

 
Barn, familie og helse 
 
Organisasjon 
Innflyttinga i dei nye lokala tok til heilt i starten av året. Etter at nybygget vart teke i bruk har 
helsestasjonen vorte ombygd. Dette har vore eit omfattande arbeid som har skapt 
utfordringar for drifta av helsestasjon og skulehelsetenesta. Deler av drifta har vore drive frå 
helsestasjonen og legevakta i Myrvåg. Nå er lokala på Eggesbønes teke i bruk og vi ser 
fram til å kome i ordinær drift i heile avdelinga. 
 
Nybygget var offisielt opna heilt i slutten av tertialet. Det er først no ein verkeleg kan ta i bruk 
og få full effekt av samlokaliseringa og med det dei uformelle samhandlingsarenaene. 
Pauserommet er også nå teke i bruk og vil kunne verte ein møteplass for alle tilsette ved 
Helsesenteret. Arbeidet med å få full effekt av integreringa og  samlokaliseringa vil også 
fortsette framover.   
 
Også i dette tertialet har situasjonen ved Herøy legesenter vore utfordrande. Kommunen 
fekk to nye heimlar og tre leger vil slutt i løpet av andre tertial. To av desse legane vert 
pensjonistar. Det er tilsett ny fastlege i Myrvåg, mens det enda  ikkje har lukkast å få tilsett 
nye fastlegar i Herøy. Vikarbruken vil derfor måtte fortsette noko framover. Situasjonen har 
heller ikkje på nokon måte vore optimal for pasientane utan at det har kome konkrete klager.  
 

Vedtaksrapportering  
Kommunedelplan for helse og omsorg var vedteke i kommunestyret i februar (sak 21/14). 
Arbeidet med å operasjonalisere tiltaka i planen har starta opp. 
 

Tenesterapportering  
 
Situasjonen innan rehabilitering er fortsatt krevjande då det er eit stort behov for opptrening 
etter behandling i sjukehus. Pasientane kjem raskare tilbake til heimen og opptrening må 
starte raskt. 
 
Det tverrfaglege arbeidet med bla barnevern, PPT og skule/barnehage har også no vore 
prioritert, og ein ser at det er ein fordel at skule og barnehage er samlokalisert med Barn-, 
familie- og helseavdelinga.  
 
Innan psykisk helsevern har det og vore utfordringar i 1. tertial. Det arbeidast særleg med å 
få dei unge brukarane inn i gode opplegg. Solheim vert brukt i stadig større grad. Det er og 
gode erfaringar med bruk av treningssenter som ein del av tilbodet for pasientane.  
 
Barnevernstenesta har i denne perioden motteke 19 meldinga,( jfr. Eigen rapport). Vi 
registrerer ei meir bevisst haldning på ansvaret som offentleg tilsette  og privatpersonar har 
for å melde ifrå om uro for barn og unge. Vi undrar oss over samfunnsutviklinga, kva skje 
når fleire og fleire barn vert utsett for omsorgssvikt.  
  
For tida arbeider barnevernet med: 
- 88 barn med hjelpetiltak 
-  8 barn/unge under omsorg 
-  7 ungdomar på ettervern 

 
I tillegg har vi tilsynsansvar for 12 born, dvs. born som andre kommunar har plassert i 
fosterheim i Herøy. 
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Fylkesmanneni Møre og Romsdal  har hatt tilsyn med oppfølging av barn i fosterheim ved 
barneverntenesta i kommunen. Rapporten kjem i andre tertial, men tilbakemeldingane ved 
tilsynet var særs positive, sjølv om det alltid vil vere forbetringsområde. 
  
Det er svært viktig at  kommunen har sterkt fokus på forpliktande samhandling rundt barn i 
risiko på tvers av fag, einingar og nivå i offentleg sektor, at dette vert ei prioritert satsing i 
kommunen. Det er også viktig at Herøy kommune har sterk fokus på tidleg intervensjon. 
 
Det har ikkje vore meldt avvik i Kvalitetslosen i 1. tertial. Årsaken til  dette er nok i større 
grad ei noko manglande aktiv bruk av Kvalitetslosen enn at det ikkje har vore avvik som 
kunne ha vore meldt. 
  

Prosjektrapportering  
Geriatrikompetanseprosjektet er eit samarbeidsprosjekt mellom Helse Møre og Romsdal, 
Helse Midt, Sande og Herøy kommunar. Frå kommunen er det og deltaking frå Pleie og 
Omsorg. Prosjektet er i ein avslutningsfase og det har vore arbeidd aktivt for å få vidareført 
mellom anna fagdagen i regi av Sju-stjerna helse og omsorg. Sluttrapport frå prosjektet vil  
kome i løpet av året. 

 
Lokalsamfunn 
I samband med den offisielle opninga av nybygget vart det invitert til ein ope dag for 
innbyggarane i kommunen. Det var nokre som nytta seg av tilbodet. 
 
Tilsette i avdelinga deltek og informerar om avdelinga i ulike lag og foreningar. Det har og 
vore aktiv deltaking frå avdelinga i Bulystprosjektet, ikkje minst ved bedriftsbesøk.  

 
Pleie og omsorg 
 
Organisasjon 
Av organisatoriske utfordringar/endringar kan nemnast: 

- Det har over ei lengre periode vore høgt sjukefråvær ved avdeling B. Det har i denne 
perioden vore leigt inn ekstra personale i samband med behov knytt til 
enkeltbrukarar.  

- Det er første sommaren med ansvar for øyeblikkelig hjelp døgnplass i sjukeheim. 
Ferieavvikling kombinert med fleire svangerskapspermisjonar ved avdelinga gjer at 
ein alt no ser at vi ikkje kjem i mål med ei forsvarleg dekning av sjukepleieressursar. 
Vi planlegg difor for bruk av vikarbyrå ved avdeling A. Avdelinga vil som vanleg 
samarbeide med avdeling B slik at ressursen vil i praksis kome begge avdelingane til 
gode.  

- Samhandlingsreforma har vorte gjennomført uten å styrke bemanninga i pleie- og 
omsorg. Alle opplever vedvarande press, og spesielt personalet i heimesjukepleien 
melder frå at dei er slitne. Dette går på mange oppdrag på vakter, og auka 
kompleksitet hos den enkelte pasient. Leiarane ber om meir personalressursar, og 
seier at det ikkje er godt nok å leige inn ekstra frå vakt til vakt fordi dei då ikkje får tak 
i fagfolk. Ein intern gjennomgang der ein ser distrikta sine rutiner opp mot kvarandre, 
vil nok resultere i ei sak der ein må be om faste stillingar. 

- Mange seniorar skal snart erstattast, og det er eit spenningsmoment korleis ein skal 
greie å rekruttere fordi der er lite reelle søkjarar på stillingar. Studentane og 
lærlingane gir god evaluering av praksisen dei får, og det er viktig for framtidig 
rekruttering. 

Vedtaksrapportering  
Avdelinga er sentral i arbeidet med oppfølging av helse- og omsorgsplanen. Vidare i saka 
om gul avdelinga, der eigedomsavdelinga er saksansvarleg.  
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Tenesterapportering  
Avvik meldt i kvalitetslosen:  

 
 
Rapportering av avvik handlar om å arbeide systematisk med forbetring, sjå ting i 
samanheng over tid. Avvika frå pleie- og omsorgsavdelinga er fordelt med 42 avvik på 
teneste, 14 på organisasjon og 17 på Helse, miljø og tryggleik. Avvika som er meldt inn som 
HMS-avvik er ei blanding av hendingar knytt til teneste og organisasjon. Andre handlar om 
feil manglar ved utstyr eller rutinar. Elles handlar mange av avvika som er registrert under 
organisasjon om medikamenthandtering, og burde kanskje vore registrert under teneste. På 
den andre side kan ein tenkje at dette er knytt til organisering av arbeidet, og at den enkelte 
meldar difor har valt  denne måten å gjere det på. Konklusjonen er at ein ikkje kan legge så 
stor vekt på fordelinga av avvika, men heller sjå på type avvik samla sett. Det går fram av 
statistikken at dei fleste avvika handlar om medikamenthandtering. Sjukeheimsavdelingane 
var med på den nasjonale Pasientsikkerhetskampanjen om dette temaet i fjor, og 
heimetenestene er med no i vår. Det er venta at det vil gi positiv effekt, men det er klart at 
dette må ha framleis fokus. 
 
Tenestekapasitet: 
Beleggsprosenten i sjukeheim er på  99,78 %. Dette er uvanleg høgt, og viser at det no er 
press på institusjonsplassane. 
 
Beleggsprosenten på dei to øyeblikkeleg hjelp plassane er på 16,5 %. Belegget er aukande. 
Samanlikna med andre er dette normale tal. Det viser seg at tilbodet jamt over har ein 
«trong fødsel». Avdelinga vil delta på ei nasjonal evaluering av ordninga i Oslo i juni. 
 
Viser til kommentar under organisasjon når det gjeld heimetenestene. 
 

Avslag / klage 
Det er gitt eit avslag på teneste. Der er motteke ei klage som ligg til behandling hos 
fylkesmann. I denne perioden fekk vi stadfesta ei klage hos fylkesmannen frå forige tertial. 

 
Prosjektrapportering  
Avdelinga er med i eit fleirårig interkommunalt velferdsteknologiprosjekt. Der er lagt fram ein 

delrapport som ligg med som vedlegg. 

Lokalsamfunn 
Eldrebølgen med gåturar frå begge omsorgssentra er eit svært positivt tiltak som fremjer 
folkehelse.  
Verdas aktivitetsdag vart markert ved omsorgssentra, og dette vart svært godt motteke frå 
pasientane si side. Ynskje om tradisjon vart meldt frå mange hald. 
 

 
Bu og habilitering 
 
Vedtaksrapportering  
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K-sak 36/14 
 

Utlysing av konsesjon på 
BPA 

Ikkje satt i verk per d.d. 

 
 

Tenesterapportering  
 
Avvik 
 
Det er meldt 29 avvik i kvalitetsslosen i perioden. Dette er fleire enn vi normalt har hatt, og i 
tråd med målsetinga i årsplanen der alle tilsette i 2014 er pålagt å melde minst 3 avvik. Dette 
er viktig for å lære seg å vere kritisk til eigne rutinar og betre kvaliteten i tenesta. 
 
Avvika som er meldt går i hovudsak på avvik knytt til medisinrutinar, eller brukarrelaterte 
hendingar. Tiltak og forbetringar vert sett i verk lokalt, og er lukka av mellomleiarane. 
 
 
Enkeltvedtak handsama i perioden 01.01.14 – 30.04.14: 60 saker 
 
Sakene er fordelt slik: 
 
Avlastning i institusjon: 1sak 
Avlastning utanfor institusjon: 3 saker 
Praktisk bistand; daglege gjeremål: 14 saker 
Praktisk bistand; opplæring daglege gjeremål: 17 saker 
Praktisk bistand; dagtilbod: 7 saker 
Støttekontakt: 10 saker 
Anna bustad: 0 saker 
Omsorgsløn: 3 saker 
Individuell plan: 4 saker 
Vaksenopplæring: 0 saker 
 
Avslag: 
Omsorgsløn: 1 avslag 
 
Klage:  
0 klager i perioden. 

 
 
Øvrig: 
Ingen tilsyn i perioden. Revisjon av økonomiske berekningar for ressurskrevjande tenester 
vart godkjent. 
 
 

Prosjektrapportering  
Ikkje noko å melde. 

 
 
Lokalsamfunn 
Rådmannen og bu- og habiliteringsleiar følgjer opp behovet for utviding av dagtilbodet til 
fleire unge og eldre innbyggjarar i Herøy kommune. Vi har per i dag ein dialog både med 
Furene og Herøy vidaregåande skule om framtidig samarbeid for å legge til rette for eit meir 
heilskapleg og framtidsretta tilbod. 
 
NAV – sosial og flyktning 
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Vedtaksrapportering  
 
Vedtak 2013/1318: Mottak av flyktningar i perioden 2014-2016 
Det blei vedtatt å busette 10 flyktningar årleg i denne perioden. Herøy kommune har ikkje 
busett flyktningar i 1. tertial. Det er ei målsetting at ein fordeler busettinga over året, slik at 
ein får til ei god velkomst med gode tenester. Flyktningkonsulenten er i dialog med Imdi om 
den første busettinga, som mest truleg blir overføringsflyktningar. Det vil seie at dei kjem 
direkte frå ein flyktningeleir i utlandet, og ikkje frå eit asylmottak i Noreg. 
 

Tenesterapportering  
Det er ikkje rapportert avvik i 1. tertial. Det er ikkje kome klager på tenestene i 1. tertial. 
 

Prosjektrapportering  
NAV Herøy har ikkje noko å rapportere i 1. tertial 
 

Lokalsamfunn 
NAV Herøy har i snitt 20-30 treffpunkt med ulike arbeidsgjevarar kvar månad i 1. tertial. 
Dette omhandlar både bedriftsbesøk, oppfølging av arbeidstakarar ute i praksis, hjelp til 
rekruttering og formidling av arbeidskraft, samt informasjon og rettleiing om ulike tiltak og 
tilskot. NAV har eit stort samfunnsmandat i å bidra til ein vel fungerande arbeidsmarknad, og 
kontakt med arbeidsgjevarar er ein prioritert oppgåve.  

  
Kultur 
 
Organisasjon 
Herøy kulturhus og Herøyhallen 
 
Bakgrunn: 
Tilsynsvaktene ved Kulturhuset og Herøyhallen, samt aktivitetsparken, har som oppgåve å 
legge til rette for dei aktivitetar, arrangement, ansvars- og tenesteområder som er lokalisert 
der. Dette inneber, i tillegg til drift av kulturhuset og idrettshallen, også tilrettelegging for 
interne/eksterne leigetakarar, samt frivillige lag og organisasjonar.  
 
Leiing og drift: 
I 2013 gjorde kommunen ei endring i organisasjonen ved kulturhuset som innebar at 
ordninga med dagleg leiar i 100 % stilling, vart endra til 100 % stilling som 
arrangementsleiar. For nødvendig nærleik til oppgåver og samarbeidspartar har 
arrangementsleiar hatt kontor ved Rådhuset i 2014. 
 
Den primære grunnen til etablering av stilling som arrangementsleiar er å sikre god fagleg 
kompetanse til framtidig drift av Fosnavåg konserthus, samt til generell utvikling av 
kulturtilboda for å gjere kommunen til ein trivelig og attraktiv stad å bu. 
Endringa har allereie ført med seg ein oppsving i kulturtilbod, spesielt i form av konsertar og 
kino. Frå oktober -14 vil tilsvarande tilbod bli å finne i Fosnavåg konserthus.  
 
Driftsutfordringar: 
Endring i leiing og drift har òg gitt utfordringar, og då knytt til den daglege drifta ved 
kulturhuset. Ei viktig årsak er at arrangementsleiar i tillegg til (dagleg leiar oppgåver) tilsyn, 
koordinering og drift av kulturhuset i tida mellom 08:00-16:00 (kvardagar), har ansvar for å 
ivareta kulturfaglege interesser i.f.m bygging av konserthus og kino, samt ei mengde 
oppgåver knytt til komande drift og utvikling av Fosnavåg konserthus. 
Tilsynsvaktene arbeider primært i tidsrommet 16:00-22:30 (kvardagar). Arbeidstida er 
samanfallande med når frivillige lag og foreiningar utøver sin aktivitet på huset. 
 
Konsekvensen av dette er at kulturavdelinga ikkje har tilgjengelege ressursar ved 
kulturhuset i heile opningstida, samt i.f.m mottak av varer, koordinering, vedlikehald, 
evakueringsansvar, oppfølging av tekniske anlegg, publikumsmottak m.m. 
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I løpet av vinteren 2014 har vi erfart at mangel på nærvær dagtid viser ai auke i rot og 
hærverk. I tillegg registrerer vi noko misnøye hos samarbeidspartar og publikum. 
 
Kulturavdelinga har prøvd ut, samt er i ferd med å vurdere, ulike løysingar for å legge til rette 
for at dei daglege driftsoppgåvene blir ivaretatt. Vi erfarer at dette viser seg vanskeleg 
innafor gjeldande rammer, då god drift krev dedikerte ressursar, meir enn at «nokon kan 
svare på spørsmål frå publikum og ta i mot varer». I tillegg gjer situasjonen at utgiftene til 
ekstrahjelp og overtid aukar. 
 
Nyttegrad: 
 Kvardag, 

dagtid 
Kvardag, 
kveld 

Helg Merknad 

Festsalen Variabelt 
 
(primært den 
kulturelle 
skulesekken) 

Variabelt 
 
(bl.a. kino) 

Variabelt 
 
bl.a. kino: 
Lør: 50 % 
Søn: 93 % 
(1.1-7.4.14) 

Nyttegraden vil gå noko 
ned når kino og større 
kultur-arrangement vert 
flytta til konserthuset. 
Kulturskulen har 
signalisert at dei vil auke 
bruk av salen når det 
som er nemnt over vert 
flytta. 

Idrettshallen 85 % 
 
(YHU, HVS, 
barnehagar) 

100 % 70 % 
(1.1-7.4.14) 

 

Kafeen 100 % 100 % 100 % Leigd ut til IKT-avdelinga 

Ungdomsklubben Sjeldan Alle dagar Sjeldan  

Fellesareal 14:00-16:00 Variabelt Variabelt Elevar ved 
ungdomsskulen nyttar 
kulturhuset i mens dei 
venter på aktivitet i 
kulturskulen og 
idrettshallen. Erfaring 
viser at ventetida bør ha 
tilsynsvakter til stades. 

 
Kommentarar til nyttegrad: 

- Interne leigetakarar betalar halv leigepris pr. mai 2014.  
Leigesatsane er under revidering. 

- Lag og foreiningar betalar ikkje leige for øving/trening 
- Handball betalar leige ved kampar i idrettshallen 
- Herøy vidaregåande skule betalar leige for gymtimar i idrettshallen 

 

Opningstid vs. arbeidstid: 
 Kvardag Helg  

Opningstid 08:00-22:30 10:00-23:00  

Arbeidstid 16:00-22:30 10:00-17:30 Tilsynsvaktene 

 
 

 
 
Vedtaksrapportering  
 

- Markering av Grunnlovsjubileet 2014 i Herøy kommune 
Status: 

  
Dato: Arrangement: Kommunal deltaking: Status: 

14.1- Utstillinga Kaldt Hav – heite Ordførar deltek. Gjennomført. 
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14.2 spørsmål Formannskap og Ungdomsråd er 
invitert til den offisielle opninga. 

23.2 el. 
3.3 

Gudsteneste i Herøy kyrkje 
med markering av 
Grunnlovsjubileet 

Ordførar deltek. Gjennomført 
23. februar. 

17.5 Grunnlovsdagen Politikarar deltek ved ransenedlegging 
m.v. 
 
Gjere kjend jubileumssongen, utarbeide 
notat om demokrati-utviklinga i Herøy til 
bruk i ulike arrangement. 

Gjennomført. 
 
 
Gjennomført. 
 
 

Oktober Off. opning av Fosnavåg 
konserthus og kino 

Politikarar deltek. Planlagt til 23. 
oktober. 

 
- Søknad om tilskot frå Herøy Frivilligsentral til Frivilligprisen 2013 

Status:  
Vedteke. Prisen vart tildelt Alf Rune Lervik. 
 

- Tilskot til Landskonferanse Tjukkasgjengen 2014 
Status: 
Vedteke. Tjukkasgjengen Chapter Fosnavåg blei tildelt prisen som landets beste 
tjukkasgjeng grunna: hyppige og daglige tjukkasturer, at aktiviteten er sosial og 
inkluderande, at dei tek vare på medlemmane på ein god måte og har god tilflyt på 
nye medlemmar, samt fordi dei er ein viktig brikke i lokalsamfunnet. 
 

- Retningsliner for tilskot til merking og skilting av turstiar i Herøy 
Status: 
Kommunen har sett av inntil kr 100 000 i investeringsmidlar til merking av turstiar for 
2014. Det er gjennomført møte med lag og foreiningar for å motivere til etablering av 
– og merking av turstiar. 
 

- Svar på høyring – Regional delplan for kulturminner av regional og nasjonal verdi 
Status: 
Svar på høyring politisk vedteke og sendt fylkeskommunen. 

 
 

Tenesterapportering  
Ingen. 

 
Prosjektrapportering  
 

- Bygging av kinokiosk i Fosnavåg konserthus 
Status:  
Det er sett av kr 600 000 i investerinsmidlar for bygging av kinokiosk. Kulturavdelinga 
har gjort avtale med leverandør om levering av modular og lys. Deler av 
investeringane er gjort i 1. kvartal for å sikre eit godt kiosktilbod ved kulturhuset mens 
kinoframsyningane skjer der. 
 

- Forarbeid til drift av kulturarrangement i Fosnavåg konserthus 
Status:  
Kulturavdelinga har blant anna arbeidd med å: fylgje opp byggearbeidet knytt til 
kommunen sitt komande driftsansvar, fylgje opp avtalar for å sikre god drift og 
samhandling med andre involverte aktørar, forberede tilsettingar, planlegge og booke 
arrangement, utarbeide visuell profil. 
 

 
Lokalsamfunn 
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Heilskapleg sentrum- og samfunnsutvikling 
- 6: Det skal leggjast til rette for næringsverksemd retta mot turisme i Fosnavåg 

Status: 
Planlegg tiltak med mål å legge til rette for at potensielle tilbydarar av lokale 
kulturtilbod kan selje sine tenester. 

- 18: Vidareutvikle Heid tursti og område rundt 
Status: 
Kommunen har sett av kr 100 000 i investeringsmidlar til byggetrinn 3 av Heid tursti. 
Arbeidet er forventa å starte opp sommaren 2014. 

 
Kompetanse og næringsutvikling 

- 1: Herøy kommune skal byggje sterke fagmiljø i organisasjonen. 
Status: 
Kulturavdelinga har, med støtte frå servicetorget, sett fokus på informasjon og 
kommunikasjon av kulturaktivitetar på sosiale medier og websider. 

- 17: God drift og vedlikehald av kommunal bygningsmasse. 
Status: 
Kulturavdelinga gjennomfører ein gjennomgang av drifta ved kulturhuset, inkludert ei 
omfattande rydding av heile bygget. 

- 19: Kulturhuset skal utviklast til eit «kompetansesenter» for kreative krefter. 
Status: 
Saman med styret for kulturhuset og eigedomsavdelinga har kulturavdelinga starta 
drøfting og planlegging av framtidig drift og innhaldsproduksjon ved kulturhuset. 
Etablerte og potensielt nye aktørar skal involverast i arbeidet. 

 
Infrastruktur 

- 16: Herøy kommune skal leggje til rette for at bygdelag kan etablere gangstiar og 
helseløyper for å fremje folkehelsa. 
Status: 
(Sjå vedtaksrapportering) 

 
Rekruttering, busetting og inkludering 

- 2: Nytte den kompetansen som arbeidsinnvandrarar har med seg frå heimlandet. 
Status: 
Månadleg «mat og prat» aktivitet. Møtestad med utveksling av matkultur i regi av 
frivilligsentralen. 

 
Barn, unge og identitetsbygging 

- Målsetjingar: Kommunen skal sikre gode oppvekstvilkår med fem haldepunkt: 
tryggleik, mangfald, kvalitet, førebygging og kompetanse. 
Status: 
Folkebiblioteket, frivilligsentralen og kulturavdelinga legg til rette for - og tilbyr eit 
mangfald av aktivitetar for barn og unge kvar veke. 

 
 
 
 
Utvikling 
 
Teneste 
 
Byggesaker 

 
Frå og med 2004 starta utviklingsavdelinga med føring av ein relativ komplett statistikk for 
bygge-, dele og dispensasjonssaker både når det galdt innkomne og behandla saker.   
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SAKSOVERSIKT 2013 
 

 Innk.sak. Beh.sak.     SUM 

År  Disp.sak Delesak Byggesak** Klagesak Andre *  

1.tert. 164 12 16 78 3 17 126 

2.tert. 184 14 23 102 1 8 148 

3.tert. 185 12 22 151 0 21 206 

Sum 13 533 38 61 331 4 46 480 

 

SAKSOVERSIKT 2014 
 
 Innk.sak. Beh.sak.     SUM 

År  Disp.sak Delesak Byggesak** Klagesak Andre *  

1.tert. 214 10 19 128 4 17 178 

2.tert.        

3.tert.        

Sum 12 214 10 19 128 4 17 178 

 
* Konsesjonssaker, seksjoneringar, bruksendringar, høyringsuttalar, forhandskonferanse 
m.v. 
 
**Pbl §20-1, Pbl §20-2, Rammeløyve, Ferdigattest, Mellombels bruksløyve, 
igangsetjingsløyve, dispensasjon_byggesak 
 
Statistikken viser at ein i 1. tertsial 2014 har behandla 178 saker og det har kome inn 214 
saker i same periode.   
 
Behandlingstider 

Den førte statistikken for 1. tertsial viser elles at (3 tertsial -13 i parentes): 
 

·        95% (82 %)av delesakene har vore behandla innanfor 1-4 veker. 
·        84% (72%) av byggesakene har vore behandla innanfor 1-4 veker. 
·        gjennomsnittleg behandlingstid for dispensasjonssakene har vore på 13 veker 
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Oppmåling 
 
Oversikten nedanfor viser oppmålingsforretningar frå 2002 og fram til i dag. 
 
 1. tertial 2. tertial 3. tertial Heile året 

Forretningar  2002 24 36 30 90 

Forretningar  2003 32 28 18 78 

Forretningar  2004 19 19 17 55 

Forretningar  2005 33 22 36 91 

Forretningar  2006 34 42 56 132 

Forretningar  2007 44 31 35 110 

Forretningar  2008  33 61 31 125 

Forretningar  2009 54 29 27 110 

Forretningar  2010 25 29 27 81 

Forretningar  2011 25 25 48 98 

Forretningar  2012 28 52 35 115 

Forretningar  2013 36 38 36 110 

Forretningar  2014 27    

 

Pr 01.05.2014 er der 16 saker (25 i tredje tertsial 2013), levert til oppmåling, som ikkje er 
fullført. 13 av sakene er under arbeid. Gjennomsnittleg behandlingstid i 1. tertsial 2014  er 
18 veker (16 veker i 3. tertsial 2013).     

 

Anlegg og drift 
 

Teneste 
 
Generelt: 
Alle tenestene innan drifta som Anleggs- og driftsavdelinga er tillagt ansvaret for er tenester 
som opptek folk flest, næringsliv, lag og organisasjonar. I mange høve vil kvaliteten på 
desse tenestene vere det desse forbind med god eller dårleg service frå kommunen si side. 
Sjølv om fleire av tenestene har vorte vesentleg forbetra dei siste åra, er det langt igjen før 
ein kan seie at servicenivået er på eit akseptabelt godt nivå. Bakgrunnen er i hovudsak at 
aktiviteten må prioriterast innanfor avgrensa ressursar. 
 
Drift: 
Førebygging av brann og ulykke (5061) (TL) 
Kommunen har om lag 65 brannobjekt med lovpålagt årleg brannsyn. Pr. d.d. har ein ei 
100%  stilling til å gjennomføre tilsyna. Stillinga har imidlertid vore vakant nær sagt heile 
2013. Stillinga har vore lyst ut og ein førset at ny medarbeidar tek til i stillinga i juni 2014. 
Utanom lovpålagde tilsyn med brannobjekt vert det gjort eit godt førebyggande arbeid. M.a. 
kan nemnast: 

 årlege sløkkeøvingar/brannopplæring for 6. klassene i kommunen  

 opplæring og øving i brannsløkking for pleie- og omsorgspersonell (institusjonane)og 
personell i Eigedomsavdelinga 

 “Brannvernveka” med open brannstasjon  

 deltaking på Redningsselskapet sitt arrangement “Forebyggande seilas” – eit 
arrangement for å gi 6. klassingar (ca. 120 elevar + lærarar) opplæring om brann, 
politi, førstehjelp og redningsskøyta 

  

Hausten 2011 vart det starta forebyggande forum på Ytre Søre. Det er ein samarbeid 
mellom kommunane Hareid, Ulstein, Herøy, Sande, Ørsta, Volda og Vanylven på brannsida. 
Her vil ein standardisere dokument og måten å gjennomføre branntilsyn på slik at praksisen 
vert lik i heile regionen. Ein har også faglig utveksling av kunnskap mellom kommunane. 
Forumet har hatt omlag 2 årlege samlingar. 
 
Avvik/manglar: 
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Lovpålagt krav om årleg tilsyn i særskilde brannobjekt er ikkje oppfylt pr. i dag. 
Løysing av avvik/mangel: Det er no gjort tilsetjing i tilsynsstillinga og ein reknar med å kunne 
oppfylle lovkravet innan rimeleg kort tid.  
 
Brann- og ulukkesberedskap (5061) (TL) 
Tenesta omfattar brann- og ulukkesberedskap i vid forstand. Brannvernet har 
hovudbrannstasjon i Fosnavåg med mannskapsbil (brannbil) og 20 deltids brannmannskap 
tilknytt. Bistasjon med tankbil er plassert i Myrvåg og er oppsett med tankbil og omlag 10 
brannmannskap. Sjølv om det er enkelte manglar i den totale oppbygginga av brannvernet 
etter gjeldande brannordning vurderer ein brann- og ulukkesberedskapen å vere rimeleg 
god. I 2013 har brannvernet fått hjartestartar i beredskapen. Den seinare tida har redning 
kome sterkare inn i brannberedskapen og ein har gjennomført fleire oppdrag saman med 
helse (ambulanse). Dette vert det ikkje mindre av framover og brannvernet vil også kunne 
gjennomføre oppdrag på hjartestans (hjarte/lungeredning). Herøy brannvern har fått 2 
oljeverntilhengarar som er stasjonert ved Myrvåg stasjon. På den eine hengaren er det ein 
boombag med 150 meter havlenser og på den andre oljevernhengaren er det 175 meter 
hamnelenser. Herøy brannvern er mellomdepot og skal via vår oljevernlager i Myrvåg også 
serve nabokommunene på Søre Sunmøre. Revidering av gjeldande brannordning vart 
politisk handsama i Herøy kommunestyre i K-sak 31/14 den 27.03.14. Ny brannordning legg 
opp til 5 delt brannvakt både på vaktlaget ved Fosnavåg stasjon og på tankbilsjåførane ved 
Myrvåg stasjon. Herøy brannvern har fått tilsett 4 nye sjåførar i 2013/2014. 3 
brannbilsjåførar og 1 tankbilsjåfør. Dei nye sjåførane er under opplæring. 
 
Avvik/manglar: 
Brannvernet har dei siste åra slite med meirforbruk grunna underbudsjettering. Gammal 
tankbil og brannbil har medført auka kostnader til reparasjonar. Kontrakt på kjøp av 
tankbil/brannbil vert skriven i løpet av mai månad. Ulik lovpålagd kursing samt kursing av 
nye mannskap pga. at mannskap har slutta har også vore kostnadsdrivande. Når det gjeld 
rekruttering, og då spesielt 2 befal som ein må pårekne vert pensjonert i løpet av ein 1-2 års 
periode, må ein i hovudsak satse på rekruttering/opplæring internt. Krava til utdanning av 
befal er rimeleg omfattande og det er på landsbasis stor mangel på utdanna personell. 
 

Løysing av avvik/mangel: 
Utskifting av brannbil og tankbil i 2015 forventar ein vil medføre reduksjon av 
reparasjonskostnadene. Det må tilførast meir midlar for å oppfylle brannordninga/utvide 
beredskapen og til opplæring av mannskap og befal dei næraste åra. 
 
Feiing (5062) (TL) 
Generelt:Løysing av avvik/mangel: 
Tenesta omfattar feiing og tilsyn med eldstader og fyringsanlegg i private bustadar. I 
kommunen er det om lag 2800 piper. Det er omlag 800 abonnentar som ikkje har lagt 
forskriftsmessig til rette for feiing. Talet på abonnentar som ikkje får feiing pga. manglande 
tilrettelegging går ned kvart år. Feietenesta vert kjøpt frå Ulstein kommune som har tilsett 
feiar. Det har dei siste åra vore svært få klager på feietenesta. Ein vurderer det slik at 
tenesta fungerer svært godt. 
 

Dei som enno ikkje har lagt til rette for feiing, vil få nytt skriftleg pålegg i 2014 om å ordne 
forholdet. Dei som innan ein nærare angitt frist ikkje rapporterer tilbake at dei har 
gjennomført pålegget vil måtte få fyringsforbod. Dei som ikkje har lagt til rette for feiing får 
ikkje tilbod om feiing.  
 
Idrett (Ansvar 5125) (JRG) 
Tenesta omfattar ulike friområde, Havila stadion, Bergsøy kunstgrasbane, Tjørvåg 
kunstgrasbane, Leikongsætra turlysløype, Leikong kunstgrasbane og Munkvoll stadion på 
Moldtustranda. 
 
Generelt: 



Side 24 av 39  

 

Kommunen eig dei ulike anlegga og har det overordna ansvaret for drift og vedlikehald dei 
ulike anlegga. Brorparten av daglege drifts- og vedlikehaldsoppgåver kjøper imidlertid 
kommunen frå dei ulike idrettslaga. Godtgjersle og oppgåvefordeling er regulert i eigen 
avtale mellom kommunen og dei enkelte idrettslaga. Kommunen har overordna tilsyn og har 
ansvar for leveransar av gjødsel, frø, sand, gummigranulat etc. Større drifts- og 
vedlikehaldsoppgåver vert utført i regi av kommunen med evt. dugnad frå idrettslaga. Ein 
har nyleg inngått driftsavtale med Gurskøy idrettslag om kjøp av daglege drifts- og 
vedlikehaldsoppgåver for Leikong kunstgrasbane. Denne bana er ei 7-ar bane. 
Løpebaner på Havila stadion er i rimeleg god stand etter at nytt banedekke vart lagt for ein 
del år sidan. 
 
Avvik: 
Kommunen har dei siste åra etablert fleire nye anlegg utan at dette har medført budsjettauke 
bortsett frå kostnaden med kjøp av tenester frå idrettslaga. Dette har medført at det er 
minimalt med midlar til det kommunen skal bidra med elles til drift og vedlikehald av tenesta. 
  
Av økonomiske og kapasitetsmessige årsaker vert det innan denne tenesta berre utført eit 
minimum av drift og vedlikehald.  
 
Sentrum og grøntanlegg (ansvar 5126) (JRG) 
Sidan midt på 90-talet er det bygt ei rekke park- og grøntanlegg i sentrum av Fosnavåg. For 
å ivareta dei investeringane som er gjorde og oppretthalde ein akseptabel standard på 
desse anlegga, har ein m.a. behov for anleggsgartnartenester. Desse må ein i dag 
leige/kjøpe. Behovet for slike tenester vil vere kontinuerleg. Anlegga i sentrum har etter kvart 
behov for auka vedlikehald og oppgradering. Mellom anna er det trong for utskifting og 
reparasjon av dreneringsrenner, gatestein og heller.  
 
Avvik: 
Behovet for anleggsgartnartenester er aukande og vil måtte leigast/ kjøpast inn. Av 
økonomiske og kapasitetsmessige årsaker vert det innan denne tenesta berre utført eit 
minimum av drift og vedlikehald. 
 
Hamner (5123) (JRG) 
Tenesta omfattar alle kommunale kaier og hamneareal. 
 
Generelt: 
Manglande løyvingar har over tid ført til at ein ikkje har fått utført nødvendig vedlikehald. 
Inspeksjon av undervasskonstruksjonar/tilstandsoversikt for kaiene manglar. Lovpålagde 
innretningar som leiderar manglar nokre stadar. Skilting av kaiene er ufullstendig. I 2013 vart 
det kjøpt og installert nytt system for straumlevering ved fiskerikaia i Fosnavåg. Ein ser føre 
seg at system for straumlevering også vert oppdatert/utskifta på dei andre kaiene. For å 
kunne tilby og yte kundeservice på Mjølstadneset, har ein ein inngått ein formell driftsavtale 
med privat firma. Avtalen omfattar også tenester relaterte til ISPS. Ein ser føre seg at ein 
ved oppretting av eige hamnevesen vil måtte ta ein full gjennomgang og kontroll/ 
oppjustering av kaier og hamneareal. Vidare ser ein føre seg ein gjennomgang av kva 
service som skal tilbydast i form av straumleveransar, vassforsyning og avfallshandtering 
m.m. Grunna stort arbeidspress vil dette tidlegast kunne skje i løpet av 2014. 
 
ISPS: 
I samsvar med tidlegare vedtak i Maritimt Utval/Hamnestyret skal berre Mjølstadneset 
hamneterminal tilretteleggast for anløp av ISPS skip. Mjølstadneset havneterminal mottok i 
2012 ISPS-godkjenning for ein periode på fem år gjeldande til 14.09.2017. 
 
Hamneavgifter: 
Hamnestyret/Maritimt utval har gjort vedtak om at prosessen med innføring av 
hamneavgifter skal startast opp og dette har vorte annonsert. Ein målset seg å legge fram 
sak om hamneavgifter og organisering i løpet av første halvår 2014. 
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Avvik: 
1. Lovpålagde innretningar er mangelfulle. 
2. Gjennomføring av inspeksjon av kaier/kaikonstruksjonar berre delvis gjennomført. 
3. Utarbeiding av tilstandsrapportar for oppsetting av vedlikehaldsplan. 
4. Manglar ved straumforsyningsanlegga. 
5. Manglar vedteken hamneadministrasjon. 
 
Vegvedlikehald (5122) (JRG) 
Tenesta omfattar sommar- og vintervedlikehald av kommunale vegar. 
 
Generelt: 
Det kommunale vegnettet har enno mange vegar med dårleg dekke og bereevne. Vegane 
som framleis har grusdekke, er holete og har lite grus. I periodar med store 
nedbørsmengder er det vanskeleg å få til eit tilfredsstillande vedlikehald av grusvegane. 
Med det krafttaket som er gjort siste åra er resterande veglengde for grusvegar no omlag 
10 km. Det bør gjerast ei  kost/nytte vurdering av evt. vidare asfaltering av resterande 
grusvegar. Ut frå ei fagleg vurdering er største utfordringa på vedlikehaldssida 
reasfaltering av vegar med fast dekke som har raskt tiltakande spordanning og 
krakelering. Noko som igjen medfører vanskar for vintervedlikehaldet. Det er derfor eit 
aukande behov for midlar til reasfaltering. Veggrøfter manglar i stor utstrekning. 
 
Vintervedlikehald: 
Vegbudsjettet har over fleire år vist seg å vere for lite. Usikkerheita ein har m.o.t. 
vinterkostnader gjer at ein har vore nøydd til å ha ei nøktern vurdering ved prioritering av 
vedlikehaldsasfaltering, kantslått, grusing, grøfting samt anna generelt vegvedlikehald. 
Konsekvensen har vore at desse tenestene har vore begrensa til det ein vurderer å vere eit 
minimumsbehov. 
 
Avvik: 
1.      Grøfting/drenering 
2.      Reasfaltering inkl. naudsynte forsterkingar 
3.      Faste dekker på grusvegar 
 
Avlaup (kloakk) (5131) (FA) 
Tenesta omfattar arbeid og tenester i samband med avlaupsreinsing/ slambehandling, 
leidningsnett og pumpestasjonar på kommunalt avlaup/kloakkanlegg. 
 

Generelt: 
Ein har i dag 26 pumpestasjonar i drift på det kommunale avlaupsnettet. Nokre av desse er 
gamle, noko som no etter kvart gjev seg utslag i auka drifts- og vedlikehaldskostnader. I 
tillegg til silanlegget på Kleiva, så vart det starta bygging av silanlegg(RA 2) i Grønhaugen i 
april 2013, dette silanlegget vart sett i drift torsdag 24 april 2014. Sjølv om mykje er gjort, så 
er det framleis eit stort behov for rehabiliteringar/utskiftingar av det kommunale 
avlaupsnettet. I tillegg til utbygging av avlaupsnettet etter kloakkrammeplanen skjer ei viss 
oppgradering av leidningsnettet ved bruk av driftsmidlar. Dei kommunale slamavskiljarane 
verte tømde etter faste intervall som sikrar mot utslepp/ forureining. 
 

Tekniske/utstyrsmessige føresetnader for å betre tenesta: 
Driftsovervaking/driftskontroll er etablert på silanlegget på Kleivaneset og 13 
pumpestasjonar pr. 30.04.2014. Restarande pumpestasjonane målset ein seg å få instalert 
overvåking på i løpet av 2014. Etter den sentrale avlaupsforskrifta er det lagt opp til eit 
system for prøvetaking / dokumentering av gjeldande reinsekrav for alle utslepp. 
Gjennomføring av prøvetaking / dokumentasjon vil medføre auka kostnader og behov for 
meir personell og opplæring både på ingeniørsida og i uteseksjonen. 
 

Rehabilitering av leidningsnett: 
Separering av nedre delen av dagens fellesleidning i Pettervågen målset ein å gjere i 2014. 
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Slamavskiljarar (private tankar) (5132/354) (FA) 
Tenesta omfattar slamtøming av private slamavskiljarar (tankar). Ordninga vart oppstarta i 
1999. Sjølve tøminga har sidan starten vorte utført i regi av SSR for kommunen ved hjelp av 
innleigd slamentreprenør. Tenesta fungerer rimeleg bra pr. i dag. Tømerunda 2012/2013 er 
fullført. Ny tømerunde vert då i slutten av 2014 for heile kommunen.  
 

Avvik: 
Oppstart av tømerunde 2012/2013 kom litt seint i gong, men er no ferdig. Grunnen til at 
tømerunda vart forseinka er at  SSR har hatt utfordringar med val av ny slamentreprenør. 
Kontrakt med ny slamentreprenør (Miljøservice AS frå Stryn) vart skriven i desember 2012 
og slamtøminga i Herøy kommune starta då omgåande.  
 

Veg- og gatelys (5121) (FA) 
Tenesta omfattar veg- og gatelys langs alle kommunale vegar, fylkesvegar, kommunale 
parkeringsplassar for allmenn bruk samt ein del parkbelysning. Totalt om lag 2700 lys. 
 

Generelt: 
Straumkostnaden har auka vesentleg dei siste åra. For ein del strekningar på fylkesvegane 
får kommunen tilskot frå fylket til driftinga etter særskilde reglar. Dette tilskotet dekkjer 
imidlertid berre omlag halvparten av kostnaden med desse lysa. Samferdselsutvalget i Møre 
og Romsdal fylkeskommune gjorde i møte den 25. april 2012 eit prinsippvedtak om å overta 
veglysanlegg langs fylkesvegane der dei fram til nå har gitt eit tilskudd til drift og vedlikehold. 
Dette vil medføre at kommunene vil site at med dei mest kostnadskrevjande veglysa 
langs fylkesvegane, utan å få ei krone i tilskudd for å drifte dei. Der er løyvd 350 tusen 
til utbetring av veglysanlegg på Nerlandsøya i 2014. Evt. andren søknadar må settast på 
vent, inntil det ligg føre nye løyvingar. Tussa utfører all nybygging, drift- og vedlikehald 
av veglys for kommunen. Firmaet har over tid hatt dårleg kapasitet og dette har 
medført forseinkingar av både utbygging, drift- og vedlikehald. Dette har igjen 
medført auka klager på sløkkte veglys. 
 

Det viser seg og at ein i enkelte områder har tildels dårlege veglyslinjer, som igjen resulterer 
i auka vedlikeholdskostnadar ved bruk av resurser til m.a. feilsøking for å finne feil.   
 

Avvik / manglar: 
 Sein utføring av nybygging, drift- og vedlikehaldsarbeid frå Tussa 
 Behov for skogrydding rundt/inntil enkelte veglys 
 Behov for oppgradering av nettet i enkelte områder.   

 

Løysing av avvik / mangel: 

 vurdere om anna firma enn Tussa kan utføre kommunen sitt behov for 
veglystenster 

 høgare prioritering av skogrydding  

 det er løyvd kr. 350.000,- til utskifting av dårlige veglyslinjer i 2014.  
 
 
ANLEGGSPROSJEKT: 
 
Prosjektnummer/namn: 51937/Leine bustadfelt, skuletomta 
Prosjektleiar/ansvarleg: Ida Marie Herre 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
Planarbeidet starta opp i 2009, men pga manglande løyving stansa arbeidet opp. I F-sak 
139/12 den 11.04.2012 vart det imidlertid vedteke at 4,1 mill. kroner skulle nyttast til 
opparbeiding av Leine bustadfelt, skuletomta. 
 
Løyving/storleik på løyving: Løyving på 4,1 mill. kroner vedteke i F-sak 139/12. 
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Status pr. dato 
Anleggsstatus: Under avslutning. 
 

Total løyving kr. 4.100.000,- 

Forbruk 2009 kr.      45.001,- 

Forbruk 2010 kr.      85.926,- 

Forbruk 2011 kr.               0,- 

Forbruk 2012 kr.      19.412,- 

Forbruk 2013 kr.  2.236.310,- 

Forbruk 2014 kr.      426.979,- 

Rest løyving kr. 1.286.372,- 

 

Anleggsarbeid oppstarta: 10. april 2013 
Forventa ferdigstilling: Ferdigstilt våren 2014 bortsett frå mindre avslutningsarbeid og 
økonomisk avslutning. Tomtene lagt ut for salg. 
Forventa totalkostnad: 4 mill. kroner inkl. riving av skulen 
Behov for ekstraløyving: Ingen. 
Andre avklaringar/tiltak som må iverksetjast: Anleggsarbeidet er ferdig. Økonomisk 
avslutning kan gjerast når alle fakturaene frå rivinga er betalt.  
Avvik: Ingen. 
 
Prosjektnummer/namn: 51320/Avløpsanlegg Berge 
Prosjektleiar/ansvarleg: Fred Arnesen 
 
Grunnlagsdokumentasjon:  
Vedtak om at kommunen skal sørge for utbygging av kommunalt avlaupsanlegg på Nedre 
Berge vart gjort i F-sak 235/12. 
 
Løyving/storleik på løyving: Ved bruk av tidlegare løyvde midlar til gjennomføring av 
kloakkrammeplanen.  
 
Status pr.dato: 
Anleggsstatus: Prosjektering starta opp i 2012. Arkeologisk registrering utført i april 
2013.Det meste av leidningsanlegget er no utbygd. Det er for det meste tilstellingsarbeid 
som gjenstår.  
 
Anbud: 
Pumpestasjon:          kr.    476.075,- 
Rør og deler:             kr.    501.948,- 
Maskinentreprenør:   kr. 2.199.204,- 
Sum                          kr.  3.177.227,- 
 
Forbruk: 
2013       kr.     81.365,- 
2014       kr. 2.599.000,- 
Sum       kr. 2.680.365,- 
 
Avvik: Ingen 
 
Kommentarar: 
Anleggsarbeid oppstarta: Februar 2014 
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Forventa ferdigstilling:  Juni 2014 
Forventa totalkostnad:  Ca 3.100.000,- 
Behov for ekstraløyving:  Ingen pr. d.d. 
 
Prosjektnr./namn: 51119/ Rassikring Vikane 

Etter nedfall av fjellblokk i 2007 vart det av konsulent gjort ei vurdering av skredfare/ 
sikringsbehov med forslag til tiltak. Sikring vart anbefalt løyst ved opparbeiding av fanggrøft. 
Arbeidet med opparbeiding av fanggrøft  langs fjellfoten vart lyst ut på anbud. Utfrå 
kostnadene i motteke anbud og nærmare vurdering av tekniske utfordringar som anbefalt 
løysing innebar, fann ein det nødvendig å foreta ny vurdering av geologar m.t.p. om det 
kunne vere andre eigna sikringsmetoder. I denne samanheng har fjellsikringsteam gått over 
det aktuelle fjellområdet og kartlagt tilstanden på fjellet/ sikringsbehovet. Tilhøva viser seg å 
vere langt verre enn det ein tidlegare hadde grunn til å tru.  
 

Det er løyvd 2 mill. kr til sikringsarbeidet. Kostnadene med ei sikring slik tilhøva no framstår, 
vil bli svært store og er no estimert til ein kostnad på minst 4 mill. Denne saka har blitt mykje 
meir omfattande og komplisert enn det ein hadde føresetnader til å sjå føre seg i 
utgangspunktet. M.a. ved at geologar og anna ekspertise ikkje kan gi noko garantiar på at 
gjennomføring av planlagt sikringsarbeid vil medføre sikre tilhøve for fleire eigedomar i 
området. Det er gjennomført møte med grunneigarane og Kommunenens 
sentralforbund(KS) har hatt saka til juridisk vurdering av kva ansvar kommunen evt. har i 
saka.  
 

Prosjektnr./namn: Sikring av Myrabekken på Moltustranda 

NVE utarbeidde i sin tid planer for sikring av Myrabekken på Moltustranda. NVE har vedteke 
å dekke inntil 80% av kostnadene medan Herøy kommune har forplikta seg til ein 
eigenandel på 20%. NVE har på førespurnad opplyst at dette prosjektet no ligg i budsjettkø. 
Ein kan ikkje seie med sikkerheit kva tid det kjem til utføring. 
 
Prosjektnummer/namn: 3305/Ny bru til Herøy gard 

Prosjektleiar/ansvarleg: John Normann Pettersen 
 

Grunnlagsdokumentasjon 

Vedtak om oppstart/gjennomføring: Inne i økonomiplanen for 2005 – 2008. Løyving/storleik 
på løyving: kr 350.000. Prosjektet stoppa opp m.a. pga. motsegn frå Riksantikvaren. Ny 
løyving i budsjett 2012: 3 mill. kroner.  
 

Status pr. dato 

Som følgje av usemje med Statens vegvesen, i tillegg dårleg tilstand på brukonstruksjonen 
så har ein beslutta å skrinlegge planane med gjenbruk av gamle VAD bru. Statens vegvesen 
fjerner konstruksjonen som er lagra på Mjølstadneset for eiga rekning.  
 

Ein lyt vidare sjå på alternative løysningar med ny bru-konstruksjon. Prosjektert 
vegtrase lyt behaldast i vidare planlegging og prosjektering.  
 

Saka blir følgt opp av ny prosjektleiar.  
 

Økonomi: 

Løyving 2012 3 mill 

Forbruk 2005-2012 30.000,- 

Restløyving 2.970.000,- 

 

Kommentarar 
Avvik:     Uklårt.  
Forventa ferdigstilling:  Uklårt.  
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Forventa totalkostnad:       Omlag 3 mill kroner (kostnadsanslag) 
Behov for ekstraløyving:  Blir evt synleggjort ved tilbodsinnhenting. 
 

Prosjektnummer/namn: 51901/Infrastruktur Myklebustvatnet vest. 
Prosjektleiar/ansvarleg: John Normann Pettersen 
 

Grunnlagsdokumentasjon 

Vedtak om oppstart/gjennomføring: Inne i økonomiplanen for 2008 – 2011. 
 

Løyving/storleik på løyving: 
I F-sak 285/08 vart det med bakgrunn i ein totalkostnad på 3.808.445 kroner vedteke ei 
løyving på 2.550.000 kroner pluss at kostnaden med kommunalt avløp på 1.258.445 kroner 
skal takast av tidlegare løyvingar til gjennomføring av kloakkrammeplanen. 
 

Status pr. dato 

Veglys blir montert i løpet av våren 2014, iflg Tussa.   
 

Økonomi: 

Løyving kr. 2.550.000,- 

Forbruk 2005-2011: kr. 2.460.000,- 

Restløyving: kr.      90.000,- 

 

Økonomisk avslutning blir utført når anlegget er overteke/gatelys montert. 
 

Kommentarar 
- Avvik:    Det er utført noko tilleggsarbeider. 
- Forventa ferdigstilling: Ferdigstilling etter levering og montering av gatelys.  
- Forventa totalkostnad:   kr 2.550.000 kr (3.808.445 kr inkludert avløp) 
- Behov for ekstraløyving:  Som følgje av ekstra tiltak gangveg/ forstøtningsmur mot Auto 
Marine, samt tilstelling mot tilstøytande eigedomar. 
 
 
Prosjektnummer/-namn: 51922/Veg 7, Bergslia 

Prosjektleiar/-ansvarleg: Tore Langvatn 

Grunnlagsdokumentasjon 

Vedtak om oppstart/gjennomføring: K-sak 39/07. 
Løyving/storleik på løyving: kr 2.800.000,- 
                                                                

Status pr. dato 

Anleggsstatus: Anleggsarbeida ferdig. Det manglar ein støttemur/innsynskjerm i enden av 
vegen, på snuplassen og overføring av skøyte frå 3 grunneigarar til Herøy kommune. 
Framdrift for prosjektet: Anleggsprosjektet er ferdig. 
Forbruk pr. dato: 
Totalt budsjett: kr    2.800.000,- 
Forbruk til no     kr -2.539.644,-                     
Rest budsjett   kr       260.356,- 
Avvik 

Reklamasjon på private eigedomar må ferdigstillast og skøyte på eigedomsoverdraging må 
skrivast/underskrivast. 
 
Kommentarar 
Forventa ferdigstilling: 2014. 
Forventa totalkostnad: 2.800.000,- 
Behov for ekstraløyving: Ingen 
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Andre avklaringar/tiltak som må iverksettast: Sak om økonomisk avslutning må leggast fram 
for godkjenning. 
                                       
Prosjektnummer/namn: 51007/Tjørvåg kunstgrasbane 

Prosjektleiar/ansvarleg: Tore Langvatn 

Grunnlagsdokumentasjon 

Vedtak om oppstart/gjennomføring: K-sak 27/10 

Løyving/storleik på løyving: Finansieringsplan på 4 mill 
Status pr. dato 

Anleggsstatus: Ferdig. Offisiell opning av Tjørvåg kunstgrasbane var laurdag 28. mai 2011. 
Total løyving:  kr   4.000.000,- 
Totalt forbruk:  kr  -4.000.000,- 
Rest løyving:  kr                 0,- 
 
Avvik: Ingen 

Kommentarar 
Ferdigstilt: 28. mai 2011. Økonomisk avslutning på saka er oppstarta, men det har ikkje 
kome inn alle tippemidlar til prosjektet. Sluttrekneskap for oversending til Fylket, grunnlag for 
utbetaling av tippemidlar, er under arbeid. Før det er avklara kan ein ikkje sende saka til 
politisk handsaming. 
Forventa totalkostnad: Som i finansieringsplanen. 
Behov for ekstraløyving: Ingen pr. d.d. 
 
Prosjektnr./namn: 51003 og 51011/Parkeringsareal bak rådhuset/Næringstiltak 

Prosjektleiar-/ansvarleg: Jon Rune Våge 
 

Grunnlagsdokumentasjon 

Vedteken reguleringsplan for Rådhusområdet. Arbeida omfattar i første omgang planering 
av parkeringsareal/areal for parkerings-/kontorbygg. 
 

Løyving/storleik på løyving: 
Løyving på 1 mill. kroner vart gjort i budsjett 2011 under Næringstiltak. Løyving vidareført til 
2012 då prosjektet ikkje vart oppstarta i 2011. Rest løyving på omlag 0,5 mill. kroner vart 
overført til 2013.  
 

Status pr. dato 

Arealet er planert og oppgrusa.  Undersprenging er også gjort slik at det er klart for 
fundamentgrøfter for innregulert parkerings-/kontorbygg.Det er ikkje formålstenleg å 
asfaltere arealet då det er innregulert bygg på området.  
 

Løyving /Forbruk: 

Løyving 2011(overført til 2012) kr. 1.000.000,- 

Forbruk 2012 kr. 506.171,- 

Forbruk 2013 kr. 513.354,- 

Meirforbruk kr. 19.525,- 

 

Alle beløp inkl. mva. 
 

Avvik: Prosjektet har vore gjennomført på rammeavtale med entreprenør. Kostnaden har 
vorte høgare enn forventa og høgare enn det som kjem inn under reglane for bruk av 
rammeavtale. Bruk av rammeavtale tilseier at totalkostnad kan vere inntil 500.000 kroner 
eks. mva. I dette tilfellet vart summen omlag 800.000 kroner eks.mva. Meirforbruk ut over 
løyving etter at alle arbeid er gjort er kr. 19.525,-. 
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Kommentarar 
Det er beklageleg at kostanden vart høgre enn føresett og at reglane for rammeavtalen vart 
overskriden med omlag 300.000 kroner. Ein vil innskjerpe rutinane med sikte på å unngå 
dette for ettertida.  
 
Prosjektnummer/namn: 51923/Leidningsanlegg Moltu 
Prosjektleiar/ansvarleg: Lene S. Huldal 
 
Bakgrunn 
Delprosjekt i kloakkrammeplanen og består av separering av avlaups- og overvassleidningar 
i Moltubakkane og ny avskjærande leidning for å samle det pr. i dag ureinsa utsleppa i ein 
slamskillar med ny sjøleidning. Tiltaket er særs viktig for å reinske opp i både kommunale og 
private utslepp frå den tettast befolka delen av Moltu. 
 
Løyving/storleik på løyving: Løyving i kloakkrammeplanen. 
 
Status pr. dato 

 Separering i Moltubakkane er utført. 

 Ny avskjærande leidning ved sentrum på Moltu er planlagt. 

 Avtalar med grunneigarane langs planlagd trasé er no inngått. 

 Prosjektet stoppa så opp pga. kapasitetsmangel/prioritering av andre prosjekt.  

 I F-sak 215/11 vart det vedteke at Moltu I skal prioriterast på førsteplass. 

 Då framdrifta for liknande grunnavtalar i Grønhaugen gjekk raskare vart prosjektet 
med reinseanlegg RA2 der satt i gong først for og ikkje stoppe arbeida med 
kloakkrammeplanen. 

 
Framdrift for prosjektet: 
Sidan førre rapportering har no grunnavtalane kome på plass.  
 
Prosjektregnskap 

Sum forbruk kr    949.736,- 

 
Avvik: 
Uføresett store utfordringar med grunnavtalar som har ført til omprosjektering av delar av 
tiltaket og forsinka oppstart. 
Kommentarar 
Planlagt oppstart:   August 2014 
Forventa totalkostnad:  Om lag  6 mill. 
Behov for ekstraløyving:  Ingen pr. d.d. 
 
Prosjektnummer/-namn: 51925/Silanlegg Grønhaug 
Prosjektleiar/-ansvarleg: Lene Huldal 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
Delprosjekt i kloakkrammeplanen. Gjeld bygging av silanlegg for avlaup i Grønhaugen på 
Bergsøya. Alt avlaupsvatn frå sørsida av Bergsøya frå Herøy kyrkje til Berge bedehus og 
Bergshaugen, skal samlast og førast til anlegget for reinsing. 
 
Løyving/storleik på løyving: 
Løyving i kloakkrammeplanen. 
Status pr. dato 
Anlegget er satt i drift og det gjenstår mindre arbeid for ferdigstilling.  
 

Totalt forbruk kr 15 162 525 

 
Avvik:Grunnarbeida var noko forsinkande for prosjektet.  
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Kommentarar: 
Oppstart:    Grunnarbeid vart oppstarta 2. april 2013.  
Forventa ferdigstilling:  Andre kvartal 2014 
Forventa totalkostnad:  Omlag 17,5 mill.  
Behov for ekstraløyving:  Ingen pr. d.d. 
Andre avklaringar/tiltak  
som må iverksettast:   Ingen pr. dags dato 
 
Prosjektnummer/namn: 51004/Kunstgras på Bergsøy stadion 
Prosjektleiar/ansvarleg: Lene S. Huldal 
 
Grunnlagsdokumentasjon: 
Grasbana på Bergsøy stadion har vore prega av dårlig drenering og dermed avgrensa bruk. 
I samband med vurdering av rehabilitering vart det vedteke at det skulle leggast kunstgras 
på grasbana. 
 
I K-sak 149/10 vart det godkjent følgjande finansieringsplan: 

Spelemidlar kr   2.500.000 

RDA-midlar kr   1.000.000 

Dugnad kr        50.000 

Bergsøy IL kr   5.226.000 

Refusjon mva. til prosjektet kr   2.194.000 

Totalt kr 10.970.000 

 
Status pr. dagsdato: 
Kunstgrasdekket er ferdig og teke i bruk. Lysanlegg er ferdig innstallert og teke i bruk. Det 
gjenstår noko opprettingsarbeid. 
 
Prosjektregnskap 

Forventa totalkostnad 

(eks mva) 
  kr  8.776.000 

Sum forbruk  kr     7.567.904 

Rest  kr     1.208.096 

 
Kommentarar 
Forventa ferdigstilling:  2014 
Forventa totalkostnad:    10.970.000 kr 
Behov for ekstraløyving:  Ingen pr. d.d. 
Andre avklaringar/tiltak  
som må iverksetjast:   Ingen pr. d.d. 
                       
                                                
Prosjektnummer/namn:51200 Kunstgrasbane Leikong 
Prosjektleiar/ansvarleg: Lene S. Huldal 
   
Grunnlagsdokumentasjon: 
  Prosjektet omfattar bygging av 7-ar kunstgrasbane på eksisterande grusbane ved 
Leikanger skule. I K-sak 186/11 vart det gjort vedtak om kommunal utbygging av prosjektet 
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og det vart sendt inn søknad om spelemidlar. Prosjektet er delt i tre entreprisar, grunn-, 
kunstgras- og lysentreprise. Opparbeiding starta hausten 2012. 
 

Forventa totalkostnad (eks. mva) kr   2.686.300 

Forbruk 2011 kr        10.000 

Forbruk 2012   kr       719.398 

Forbruk 2013 kr   1.569.667 

Totalt forbruk kr    2.234.558 

Rest kr       451.742 

 
Kommentarar 
Framdrift:Arbeida er avslutta og banen er teken i bruk, restutbetalingar og økonomisk 
avslutning gjenstår. 
Forventa totalkostnad: 2.686.300 kr eks. mva 
Behov for ekstraløyving: Ingen pr. d.d: Grunnarbeidet ligg an til å overskride med 50.000kr. 
Dette grunna vanskeligare grunnforhold enn forutsatt. Sidan oppgjør for lys- og 
kunstgrasentreprise ikkje er gjort endå er ein usikker på om det kan sparast inn på andre 
område. 
Andre avklaringar/tiltak som må iverksetjast: ingen 
 
Prosjektnr/namn: 51350/Vegarm Myklebust-Campus 
Prosjektleiar/ansvarleg: Lene S. Huldal 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
Prosjektet omfattar bygging av komplett veg frå Myklebust til Campus. Det er gjort vedtak i 
samferdselsutvalet ved fylket 5.9.2012 om at prosjektet kan realiserast i samråd med Møre 
og Romsdal fylke og Statens vegvesen og at kostnadane vert å rekne som del av 
kommunen sitt bidrag til realisering av ny innfartsveg til Fosnavåg.  
 
Status pr. dato 
Det er signert samarbeidsavtale med Statens vegvesen og vegen er prosjektert. Utarbeidde 
teikningar mm. er oversendt til Statens vegvesen for uttale før utlysing på anbod. Vidare er 
grunnkjøp/grunnavtalar gjennomført. 
 

Løyving (RDA) 10.000.000 kr 

Forbruk   4.247.608 kr 

Rest løying   5.752.392 kr 

 
Kommentarar 
Forventa ferdigstilling:  2015 
Forventa totalkostnad:   16 mill kr   
Behov for ekstraløyving:  Ja, vert å handsame politisk.. 
Andre avklaringar/tiltak  
som må iverksetjast:  Det er vedtatt at administrasjonen skal ha opp ny sak når anbod er 
henta inn.  
 
Prosjektnr/namn: 51361/Avlaup Almenningskaia 
Prosjektleiar/ansvarleg: Lene S. Huldal 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
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Det må byggast ut avlaupsnett på Almenningskaia i Fosnavåg som mellom anna nytt hotell 
skap koplast til. 
 
Status 
Det er gjennomført konkurranse på pumpestasjon og kontrakt er inngått. 
 
Løyving/storleik på løyving: 
Løyving i kloakkrammeplanen. 
 

Forbruk 45.237kr 

 

Prosjektet er oppstarta veke 20 2014. 

Forventa ferdigstilling: 3. kvartal 2014. 

Forventa totalkostnad: 3 mill kr 

Prosjektnr/namn: 51304/Kai i Fosnavåg 
Prosjektleiar/ansvarleg: Lene S. Huldal 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
Prosjektet omfattar riving av eksisterande kai foran “Strandteigen”, fylling i sjø og bygging av 
ny kai på omlag 5x39m. Kai skal fungere som trasè for utrykkingskjøretøy og er ein del av 
promenaden langs sjøkanten i Fosnavåg. 
 
Status pr. dato 
Kontrakt er inngått og arbeida starta veke 20 2014. 
 
Avvik: 
Det er avdekka større djupner enn først anteke som fører til konsekvensar for økonomi og 
framdrift. Dei uforutsette kostnadane er pr. d.d. inndekt gjennom uforutsetposten. 
 

Løyving 3.884.000 kr 

Forbruk     126.737 kr 

Rest løyving 3.757.263 kr 

 
Kommentarar: 
Forventa ferdigstilling:  Tredje kvartal 2014 
Forventa totalkostnad:   3.884.000kr 
Behov for ekstraløyving:  Ikkje pr. dag dato. 
Andre avklaringar/tiltak  
som må iverksettast:  Ingen pr. d.d. 
 
 
Utbyggingsavtalar 
Nedanfor er ein tabell som syner dei ulike utbyggingsavtalane som kommunen har lyst ut 
oppstart på. Tabellen syner status på dei ulike avtalane. 
 

Nr Part Område Utlyst 

oppstart 

Starta 

forhandling 

Off.ettersyn Vedteken 

avtale 

Anlegg 

overteke 

1 Kvalsund og 

Teige 

Kvalsund og 

Teige byggefelt 

x x Juni 2009 22.10.2009  
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Byggefelt AS 

2 Nordic Resort 

Holding AS 

Torvik resort x     

3 Havutsikta AS Havutsikta - 

Koparstad 

x x    

4 Herøy 

byggsenter + 

Direktehandel 

AS 

Myrvåg x     

5 Myklebuståse

n utbygging 

AS 

Myklebuståsen x x    

6 Tømrer 

Prosjekt AS 

Hjelmeset 4 x  feb-mars 
2014 

  

7 Fosnavåg 

Vekst AS 

Uteområde/ 

infrastruktur 

ved nyehotellet 

x x juni-aug 2013 30.1.2014  

8 Vågsholmen 

Utvikling 

Vågshomen x x    

9 BT Utbygging 

AS 

Tovågen x x  24.4.2014  

 

BYGGEPROSJEKT: 
 
Prosjektnr/namn: 51102/Toftestøvegen 11, Bustadar for unge funksjonshemma 
(totalentreprise) 
Prosjektleiar/ansvarleg: Trond Sellereite 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
K-sak : 179/10 750.000  (2011 budsjettet) 
9.250.000  (2012 økonomiplan)       
9.150.000  (2013 budsjettet)        
k-sak: 115/13 6.150.000 (tilleggsløyving 2013) 
 
I 2011-budsjettet vart det løyvd 750.000 kroner til planlegging. Forbruket i 2011 var 70.000 
kroner. I 2012-budsjettet vart det løyvd 9,25 mill. kroner til prosjektet. Av dette vart det brukt 
240.000 kroner til planlegging. Resterande del av løyvingane i 2011 og 2012 vart ikkje 
vidareførte/overførte til nytt budsjettår. Det er i budsjettet for 2013 avsett 9,15 mill. kroner til 
prosjektet. I tillegg kjem ekstraløyving i 2013 på 6.150.000,-. 
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Status pr. dato 
Hausten 2013 vart brukt til utarbeiding av 
funksjonsbeskrivelsar for dei ulike faga. 
Anbodskonkurransen vart avslutta 3.2.2014. Det kom 
inn tre anbod, der Meisterbygg Møre as var den 
tilbydaren som hadde det mest økonomisk fordelaktige 
anbodet. 
Kontrakt vart underskreven 26.3.2014, og 
grunnarbeidet vart oppstarta 2.5.2014. 

 
Framdrift 
Kontraktsfesta ferdigstillelsesdato 1.4.2015 
Kontraktsfesta totalsum: 13.880.000,- 
 
Prosjektnr/namn: 51402/Myrvåg omsorgssenter, ombygging av tak (totalentreprise) 
Prosjektleiar/ansvarleg: Trond Sellereite 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
På oppdrag frå Eigendomsavdelinga skal taket på Myrvåg omsorgssenter ombyggast. Dette 
på grunn av vasslekkasjer, kondensproblemer og påfølgjande ising i vinterhalvåret. 
 
Løyving/storleik på løyving:  Budsjettet for 2014: 3.000.000,- 
 
Total løyving Kr 3.000.000,- 

Forbruk til d.d Kr 0,- 

Rest løyving Kr 3.000.000,- 

 
Status pr. dato 
Planleggingsarbeid starta mars 2014 
Det er oppretta samarbeid med Spostøl arkitekter, for å lage 
funksjonsbeskrivelse/tilstandsrapport. Det var Sporstøl som var RIB under 
påbygginga/ombygginga i 2006, derfor kjenner dei bygget godt og kjenner til utfordringane 
med det. 
 
Framdrift 
Forventa Doffin utlysing:  juni 2014 
Forventa totalkostnad:  3.000.000,- 
Forventa oppstart:   juli/august 2014 
Forventa ferdigstilling:  oktober 2014 
 
 
 Prosjektnr/namn: 51312/Tribuneoverbygg Havila Stadion Fosnavåg (totalentreprise) 
Prosjektleiar/ansvarleg: Trond Sellereite 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
Funksjonsbeskrivelse er produsert av Bergsøy IL Fotball, og kvalitetssikra av Mulvik as etter 
oppdrag frå Herøy kommune. 
 
Løyving/storleik på løyving:  2.500.000,- Budsjettet for 2014 
 
Total løyving Kr 2.500.000,- 

Total løyving Kr 15.610.000,- 

Forbruk 2011 Kr 70.000,- 

Forbruk 2012 Kr 240.000,- 

Forbruk 2013 Kr 690.649,- 

Forbruk til d.d Kr 50.697,- 

Rest løyving Kr 14.609.351 
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Forbruk til d.d Kr 0,- 

Rest løyving  Kr 2.500.000,- 

 
Status pr. dato 
Forventa totalkostnad:  2.500.000,- 
Utlysing på Doffin:   8.4.2014 
Anbodskonkurransen skulle opprinnelig verte avslutta 19.5.2014, men på bakgrunn av 
tilbakemeldingar frå entreprenørar vart fristen forlenga til 2.6.2014.  
 
Framdrift 
Forventa oppstart:   juli/august 2014 
Forventa ferdigstilling:  november 2014 
 
Prosjektnummer/namn: 50911/Tilbygg Helsesenter. 
Prosjektleiar/-ansvarleg: John Normann Pettersen 
 
Grunnlagsdokumentasjon: 
Kommunestyret handsama sak vedr prosjektrammer i K-sak 155/10. Nye kostnadsrammer 
knytt til prosjektet er pålydande kr. 10,8 mill, og omfattar både tilbygg og ombygging.   
 
Status pr. dato: 
TIlbygget vart overlevert til Herøy kommune den 27.11.2013. Av bygningsmessige arbeider 
så står det att maling av elementer utvendig samt tilsåing av plenarealer. Dette skal utførast 
på vårparten 2014.  
 
Uforutsette tiltak med ombygging av helsesenteret er påløpt prosjektet. Bygningsmessige og 
tekniske tiltak er utført på del tilhøyrande helsesøster. Noko ombygging av del i tilknytning til 
PO blir utført våren 2014. Dette er naudsynte tiltak for tilrettelegging etter omstrukturering av 
tjenestene.   
 
TIlbod/Prosjektkostnad: 
Basert på tilbodet frå Prosjektbygg AS, blir nye kostnadsrammer som følgjer: 
 

Tilbodssum inkl mva: 19.849.130,- 

Inventar og utstyr: 00.750.000,- 

Prosjektoppfølging: 00.400.000,- 

Reservepost: 00.600.000,- 

Til saman: 21.600.000,- 

 
Tillegsløyvingar vart gjeve i K-sak 160/12. 
 
Forbruk pr dato: 

 

Prosjektløyvingar: 21,6 mill 

Forbruk: 21,8  mill 

Overforbruk: 0,2 mill 

 
Kommentarar 
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-Avvik:  Det er signalisert behov for full utnytting av ledig areal i 2 etg. Dette er 
omprosjektert til fleire cellekontor. Dertil auka kostnadar knytt til bygningsmessig, teknisk og 
møblering.  
- Forventa totalkostnad:    Det må påreknast tilleggsløyving pga fleire kontor og utstyr mm i 
tilbygg, samt meir omfattande ombygging av helsesenteret.  
- Behov for ekstraløyving:  
- Forventa ferdigstilling:  November 2013. Ombygging våren 2014 
 

Prosjektnummer/namn: 51903/Omsorgsbustadar på Myklebust (Tidlegare 
bustader psykiatri Eggesbønes). 
 
Prosjektleiar/-ansvarleg: John Normann Pettersen 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
Prosjektet vart vedteke oppstarta og med nye kostnadsrammer i K-sak 55/08. Opsjon for 
bygging av hus D (2 bueiningar) vart handsama i K-sak 69/08, og med vedtak om bygging 
og finansiering. Godkjent kostnadsramme for prosjektet samla er: 24,7 mill. 
 
Status pr. dato: 
Herøy kommune stemna ansvarleg utførande for Søre Sunnmøre Tingrett, etter tvist i 
regressak. Hovedforhandling vart holdt den 21.03.2014, og domsavgjerdsle låg føre 
02.04.2014. Herøy kommune fekk fult ut medhald i saka, og motparten vart dømd til å betale 
erstatningskrav inkl saksomkostningar. Saka vart/blir ikkje anka av motparten. Advokatfirma 
Steenstrup Stordrange bistod Herøy kommune i saka.  
 
Økonomi pr. dato: 
Økonomisk avslutning vil bli utført innan juni mnd 2014.  
 
Prosjektnr. -namn:  Base funksjonshemma barn i barneskulen 
Prosjektleiar/-ansvarleg: John Normann Pettersen 
 
Grunnlagsdokumentasjon 

 

Startløyving (K-sak 179/10) kr.   200.000 

Løyving i 2012 budsjettet kr. 2.500.000 

Total løyving pr. 01.01.2012 kr. 2.700.000 *) 

 
*)I øk.plan 2013 er det føresett ei løyving på 2.5 mill. kroner til fullfinansiering.  
 
Status pr. dato: 
Økonomisk avslutta.  
 
Prosjektkostnadar: 
 

Bygningsmessige arbeder: 1.537.500,- 

Grunn/maskinarbeider: 0.250.000,- 

Tekniske fag: 0.457.500,- 

Sum: 2.245.000,- 

 
Restløyving på kr 255.000,- går til inndekking av lønskostnadar, inventar og uforutsett.  
 
Forbruk pr dato: 
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Prosjektløyvingar: 2,5 mill 

Forbruk: 2,423 mill 

Restløyving: 77.000,- 

 
Økonomisk avslutning blir utført våren 2014.  
 
Kommentarar: 
Avvik: Arealmessige avvik ift vedtak. Innanfor økonomiske rammer for tiltaket.  
 
 
Prosjektnr. -namn:  51305 / Ny barnehage - Indre Herøy 
Prosjektleiar/-ansvarleg: John Normann Pettersen 
 
Status pr dato: 
Arbeid med forprosjekt pågår, og blir overført til ny prosjektleiar etter at tiltaket er 
realitetshandsama politisk.  
 

Eigedom 
 
Ikkje noko rapportert. 





























































 

 
Eigedomsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: RMY Arkivsaknr: 2014/894 
    Arkiv: 611 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

25/14 Komite for Helse og omsorg 12.06.2014 

 Formannskapet  

 Kommunestyret  
 
 
 
LOKALISERING AV OMSORGSSENTER FOR HERØY     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

1. Kommunestyret ber rådmannen om å greie ut lokaliseringsalternativ for det 
framtidige omsorgssentertilbodet i Herøy.  
 

2. Lokaliseringsspørsmålet skal handsamast av kommunestyret innan desember 
2014.  
 

 

 

 

Særutskrift: 
Eigedomsavdelinga, her 
Pleie- og omsorgsavdelinga, her 
Anlegg- og driftsavdelinga, her 
Barn-, familie- og helseavdelinga, her 
Komite for helse- og omsorg 
Eldrerådet 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 
Hovudverneombodet 
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Vedlegg: 
 
Uprenta vedlegg  
 

1. K-sak 80/09 – Rapport frå politisk komité 3: Utbygging av helse- og 
omsorgstenester 

 
 
Saksopplysningar: 
 
Saka gjeld lokalisering av det framtidige omsorgssentertilbodet i Herøy.  
 
Bakgrunn 
Herøy kommune har eit todelt omsorgssentertilbod, med eitt omsorgssenter i Myrvåg 
og eitt omsorgssenter på Eggesbønes. Omsorgssentera omfattar i dag både 
institusjonsplassar og omsorgsbustadar utan heildøgns omsorgsfunksjon. 
 
Bygningsmassen er av ulik alder, av varierande teknisk kvalitet og funksjonalitet. 
Delar av bygningsmassen stetter ikkje dei krav som vert stilt i lov og forskrift.  
Kommunen vil i åra framover få ein stadig større andel eldre- og omsorgstrengjande. 
Kommunens tilbod stetter ikkje dei behov dette vil utløyse. Det er såleis behov for 
både ein kvalitets- og kapasitetsauke.  
 
Målgruppe for eit omsorgssentertilbod 
Eit omsorgssenter bør i utgangspunktet omfatte tenester til personar som har behov 
for institusjonsplass eller omsorgsbustad med heildøgns omsorgsfunksjon og må  
må sjåast i samanheng med det det øvrige helse- og omsorgstilbodet. 
 
Lokaliseringsalternativ 
Kommunen har i dag to omsorgssenter. Det må avklarast om denne todelinga skal 
bestå, eller om ein skal arbeide vidare med andre alternativ.  
 
Vurdering og konklusjon: 
Rådmannen vurderer det som viktig å sette i verk planleggingsprosessen for vidare 
utbygging av omsorgssentertilbodet i Herøy.  
 
Under fylkesmannens tilsyn med Herøy omsorgssenter – gul avdeling vart det lagt 
stor vekt på dei bygningsmessige krava for drift av ein sjukeheim. Dei 
bygningsmessige forholda ved Herøy omsorgssenter er ikkje i tråd med gjeldande 
regelverk.  
 
Vi veit at befolkninga i Herøy vert eldre og at kommunen får ei eldrebylgje dei 
komande åra som dagens omsorgssentertilbod ikkje makter å stette.  
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Den vidare utviklinga av helse- og omsorgstilbodet i Herøy har avgjerande betydning 
for innbyggjarane si folkehelse.  
 
Konsekvensar for beredskap: 
Lokalisering av omsorgssentertilbodet må sjåast i samanheng med lokaliseringa av 
brannberedskapen og det øvrige helsetilbodet i kommunen. 
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Konsekvensar for drift: 
Lokalisering av omsorgssentertilbodet har betyding for i kva grad kommunens 
tenester innanfor dei ulike fagområda kan driftast effektivt og forsvarleg.  
 
 
 
Fosnavåg, 03.06.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Robert Myklebust 
Rådmann Eigedomsleiar 
 
Sakshandsamar:  Robert Myklebust 
 
 
 
 



 

 
Avdeling for Barn, Familie og Helse 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: IMT Arkivsaknr: 2014/725 
    Arkiv: 412 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

26/14 Komite for Helse og omsorg 12.06.2014 

 Formannskapet  

 Kommunestyret  
 
 
 
OPPRETTING AV FAST STILLING  I 50% SOM HELSESØSTER     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Herøy kommune opprettar fast 50% stilling som helsesøster ved førebyggjande 
seksjon i Barn-, familie- og helseavdelinga. Stillinga vert finansiert ved dei særskilt 
prioritterte midla til fagområdet («Støre-midla») 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift:  Barn-, familie- og helseleiar 
  Leiande helsesøster 
  Personal- og organisasjonsavdelinga 
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Vedlegg: 
Ingen 
 
 
 
Saksopplysningar: 
I statsbudsjettet for 2014 vart helsestasjons- og skulehelsetenesta særskilt prioritert 
ved at det vart avsett samla 180 mill. kroner ekstra til dette området. For Herøy 
kommune utgjorde dette om lag kr. 300.000. i 2014. I samband med handsaminga 
av budsjettet i kommunen vart midlane sat av til formålet. 
 
Kommunen har tidlegere søkt og fått innvilga frå Helsetilsynet midlar til styrking av 
helsestasjon- og skulehelsetenesta, sjå sak 2013/854. For desse midlane oppretta vi 
ei 20% midlertidig stilling og tilsette helsesøster. Denne midlertidige stillinga vert 
ikkje vidareført etter at denne faste stillinga er oppretta. 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
Det er viktig å styrke helsestasjon og skulehelsetenesta, særleg i eit førebyggjande 
perspektiv. Det er og viktig at helsesøster kan verte meir til stades i skulene og følgje 
opp enkeltelever. Med oppretting av ein 50% fast heimel innan området vert tenesta 
styrka til beste for barn og unge. 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
 
På lenge sikt regner ein med at det vil ha positiv effekt på folkehelsa, og då særleg 
for dei utsette barna. 
Konsekvensar for beredskap: 
 
Ingen særskilte konsekvensar 
Konsekvensar for drift: 
 
Ved denne styrkinga av drifta vil ein mellom anna kunne drive det tverrfaglege 
arbeidet i kommunen på ein enda betre måte i tillegg til at tenesten til barn og unge 
vert betre. 
 
Fosnavåg, 30.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Inger Marie Tofthagen 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Inger Marie Tofthagen 
 
 
 
 



 

 
Eigedomsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: RMY Arkivsaknr: 2014/337 
    Arkiv: 614 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

10/14 Plan og byggenemnd 02.06.2014 

15/14 Arbeidsmiljøutvalet 02.06.2014 

94/14 Formannskapet 10.06.2014 

83/14 Kommunestyret 19.06.2014 

27/14 Komite for Helse og omsorg 12.06.2014 
 
 
 
OMSORGSBUSTADAR MED HEILDØGNS PLEIE- OG OMSORGSFUNKSJON - 
FUNKSJONS- OG AREALANALYSE     
 

Møtebehandling: 

Pleie- og omsorgsleiar Ragnhild Velsvik Berge og eigedomsleiar Robert Myklebust 
møtte i saka. 
 
Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteke. 

Tilråding i Formannskapet - 10.06.2014  

1. Kommunestyret godkjenner funksjons- og arealanalyse for omsorgsbustadar 
med heildøgns omsorgsfunksjon slik:  
 

a. Prosjektet vert gjennomført som eit tilbygg til Herøy omsorgssenter, blå 
avdeling.  

 
b. Prosjektet vert dimensjonert for inntil 16 bueiningar og naudsynt 

fellesareal.  
 

c. Prosjektet vert utvida til å omfatte også base for heimetenesta.  
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2. Kommunestyret vedtek riving av Sjukeheimsvegen 5 b. Riving skal 
gjennomførast så snart nye omsorgsbustadar er overteke til ordinær drift og 
lyt finansierast over det aktuelle års budsjett. 

 
 
 
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteke. 

Tilråding i Arbeidsmiljøutvalet - 02.06.2014  

3. Kommunestyret godkjenner funksjons- og arealanalyse for omsorgsbustadar 
med heildøgns omsorgsfunksjon slik:  
 

a. Prosjektet vert gjennomført som eit tilbygg til Herøy omsorgssenter, blå 
avdeling.  

 
b. Prosjektet vert dimensjonert for inntil 16 bueiningar og naudsynt 

fellesareal.  
 

c. Prosjektet vert utvida til å omfatte også base for heimetenesta.  
 

4. Kommunestyret vedtek riving av Sjukeheimsvegen 5 b. Riving skal 
gjennomførast så snart nye omsorgsbustadar er overteke til ordinær drift og 
lyt finansierast over det aktuelle års budsjett. 

 
 
 
 

Møtebehandling: 

Plan- og byggenemnda ser dei bedriftsøkonomiske fordelane som ei utviding av 
prosjektet kan gi, og rår kommunestyret til å fatte slikt vedtak: 
 
Plan- og byggenemnda kom med slik ny tilråding 
 

1. Kommunestyret godkjenner funksjons- og arealanalyse for omsorgsbustadar 

med heildøgns omsorgsfunksjon slik: 

 
a. Prosjektet vert bygd ut på kommunens eigedom ved Herøy 
 omsorgssenter, blå avdeling. 

  
b. Prosjektet vert utvida med inntil 16 bueiningar og naudsynt fellesareal. 

  
c. Prosjektet vert utvida til også å omfatte base for heimetenesta. 

  
2. Kommunestyret vedtek riving av Sjukeheimsvegen 5 b. Riving skal 

gjennomførast så snart nye omsorgsbustadar er overteke til ordinær drift og 

lyt finansierast over det aktuelle års budsjett. 

 
3.  Plan- og byggenemda får i oppdrag å gjennomføre prosjektet etter gjeldande 

prosedyre. 
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Tilråding i Plan og byggenemnd - 02.06.2014  

1. Kommunestyret godkjenner funksjons- og arealanalyse for omsorgsbustadar 

med heildøgns omsorgsfunksjon slik: 

 
a. Prosjektet vert bygd ut på kommunens eigedom ved Herøy 
 omsorgssenter, blå avdeling. 

  
b. Prosjektet vert utvida med inntil 16 bueiningar og naudsynt fellesareal. 

  
c. Prosjektet vert utvida til også å omfatte base for heimetenesta. 

  
2.  Kommunestyret vedtek riving av Sjukeheimsvegen 5 b. Riving skal 

gjennomførast så snart nye omsorgsbustadar er overteke til ordinær drift og 

lyt finansierast over det aktuelle års budsjett. 

 
3. Plan- og byggenemda får i oppdrag å gjennomføre prosjektet etter gjeldande 

prosedyre. 

 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

5. Kommunestyret godkjenner funksjons- og arealanalyse for 
omsorgsbustadar med heildøgns omsorgsfunksjon slik:  
 

a. Prosjektet vert gjennomført som eit tilbygg til Herøy 
omsorgssenter, blå avdeling.  

 
b. Prosjektet vert dimensjonert for inntil 16 bueiningar og naudsynt 

fellesareal.  
 

c. Prosjektet vert utvida til å omfatte også base for heimetenesta.  
 

6. Kommunestyret vedtek riving av Sjukeheimsvegen 5 b. Riving skal 
gjennomførast så snart nye omsorgsbustadar er overteke til ordinær 
drift og lyt finansierast over det aktuelle års budsjett. 
 

 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Pleie- og omsorgsavdelinga, her 
Eigedomsavdelinga, her 
Anlegg- og driftsavdelinga, her 
Hovudverneombodet, her 
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Helse- og omsorgskomiteen 
Eldrerådet 
Rådet for personar med nedsett rørsleevne 
Fylkesmannen i Møre og Romsdal 
Fylkeslegen i Møre og Romsdal 
 
 



Side 5 av 10  

 

Vedlegg: 
 
Uprenta vedlegg 

1. K-sak 168/13 
2. K-sak  

 
Prenta vedlegg: 

1. Funksjons- og arealanalyse 
 
Saksopplysningar: 
 
Saka gjeld godkjenning av funksjons- og arealanalyse for omsorgsbustadar med 
heildøgns omsorgsfunksjon. 
 
Bakgrunn 
Kommunestyret løyvde i K-sak 168/13 kr. 300 000 til planlegging av 
omsorgsbustadar med heildøgns omsorgsfunksjon. Kommunestyret løyvde likeins i 
økonomiplan 2015 kr. 20 mill. til bygging av desse bustadane, sjå uprenta vedlegg 1. 
 
Omsorgsbustadane skal erstatte dagens institusjonstilbod ved Herøy 
omsorgssenter, gul avdeling og må sjåast i samanheng med den dispensasjonsfrist 
kommunestyret ga i K-sak 51/14 for dette bygget, sjå uprenta vedlegg 2.  
 
Tilsynssak – Fylkesmannen i Møre og Romsdal 
På bakgrunn av ei bekymringsmelding frå ein person i lokalsamfunnet og ei 
henvending frå Seniorsaken har Fylkesmannen i Møre og Romsdal oppretta 
tilsynssak mot Herøy kommune vedrørande forholda ved gul avdeling.  
 
I brev av 12.3.14 konkluderer fylkeslegen med at tenestetilbodet ved gul avdeling 
ikkje er verdig og i strid med helse- og omsorgstenestelova § 4-1 og 
sjukeheimsforskrifta § 4-1 andre avsnitt. Fylkesmannen ber Herøy kommune legge 
fram ein plan der det kjem fram korleis kommunen skal sikre eit verdig helse- og 
omsorgstenestetilbod til dagens bebuarar ved gul avdeling. 
 
Den 14.5.2014 var fylkeslegen i møte med Herøy kommune og på synfaring ved gul 
avdeling. I møtet vart det klargjort at vurderinga først og fremst er knytt til det 
bygningsmessige tilbodet, ikkje tenesteutøvinga i seg sjølv. Men det vart presisert at 
bygningsforholda representerte ei vesentlig driftsutfordring med auka risiko.  
 
Fylkesmannen la stor vekt på prosessen med involvering av pasientar og pårørande, 
og kommunen fekk ros for involveringa så langt og gode råd for vegen vidare. 
Dokumentasjon vart peikt på som avgjerande viktig i ein driftssituasjon med auka 
risiko, også i forhold til kva til kva type pasientar som skal få tilbodet vidare. 
 
Fylgjande punkt vart nemnde som avgjerande for om fylkesmannen skal akseptere 
kommuna sin plan for mellombels drift ved bygget: 
 

1. Kommunen må gjere eigne risikovurderingar for mellom anna: 
o Pasientflyt og val av pasientkategori 
o Smittevern 
o Evakuering 
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2. Gjennomføre og dokumentere samtale med pasientane, og eventuelt 
pårørande, angåande frivillig opphald ved avdelinga. 
 

3. Eit politisk vedtak om bygging og ein tidsplan for å nå målet om ferdigstilling i 
2016 

 
Tilsynslegen har lagt fram kriterie for tildeling av plass ved avdelinga. Han er i ferd 
med å gjennomføre samtaler med alle pasientane. Så langt ser det ut til at alle 
ynskjer å vere der i påvente av nybygg. Dersom der vert endringar underveis vil ein 
ta hand om det.  
 
Fylkeslegen ga tydeleg uttrykk for at kor vidt ein kunne gå for ei utvida midlertidig 
løysing var avhengig av ein kort tidshorisont og forpliktande vedtak om nybygg.  
Kommunen fekk frist til 1.08.14 med å legge fram ein forpliktande plan på korleis 
dette skal løysast. 

 
Funksjons- og arealanalyse 
Funksjons- og arealanalyse for prosjektet fyl som prenta vedlegg 1. Ein har vurdert 
slike utbyggingsalternativ:  
 

- Omsorgsbustadar som frittståande prosjekt 
- Omsorgsbustadar ved Herøy omsorgssenter, blå avdeling 
- Omsorgsbustadar ved Herøy omsorgssenter, blå avdeling, samt base for 

heimetenesta. 
 
Utbyggingsomfang 
Administrasjonen har vurdert utbygging av både 10 og 16 bueiningar med naudsynt 
tilleggsareal då ein vurderer 16 bueiningar som eit driftsøkonomisk gunstigare 
utbyggingsomfang enn 10 bueiningar.  
 
Ei driftseining for 10 pasientar gir lite effektiv bruk av fellesareal og er meir 
personellkrevjande enn til dømes ei eining på 16 bueiningar. Spesielt gir dette seg 
utslag på natt, der ein person kan ha ansvar for 16 bebuarar like gjerne som 10. 
Personellbehovet må vurderast fortløpande ut i frå kven som til ei kvar tid bur der.  
 
Ein må for dette prosjektet også vurdere nye lokale for heimetenestene. 
Heimetenestene har i dag base i 2. etasje ved gul avdeling. Dersom bygget skal 
rivast, må heimetenestene etablerast i alternative lokale. Den nye omsorgsbustaden 
er definert som eit heimetenestetilbod, og det er god logistikk å ha fellesløysingar for 
personalfunksjonen i dette bygget. Slik kan ein lette samarbeidet mellom 
personalgruppa inne og ute.  
 
Dersom kommunestyret ikkje vedtek utbygging av base for heimetenesta, må 
kommunestyrets vedtak, og administrasjonens noverande tilråding, om å rive 
Sjukeheimsvegen 5 b utsettast. Administrasjonen har pt. ikkje alternative forslag til 
plassering av heimetenesta. Heimetenesta må i så fall behalde sine arbeidslokale i 
Sjukeheimsvegen 5 b inntil alternativ løysing er på plass.  
 
Heimetenesta har levd med alternative løysingar  i lang tid. Tenesta har flytta 6 
gangar og har hatt dårlege og mellombelse løysingar både ved rådhuset, 
sanitetshuset, grøn, raud og gul avdeling. Administrasjonen vurderer dette som 
uheldig. Sjukeheimsvegen 5 b bør no rivast og tomta nyttast til mellombels 
parkeringsplass.  Lokala er som kjent svært dårlege og egner seg heller ikkje som 
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arbeidsplass. Der er dårlig driftsøkonomi å halde bygget gåande med energibruk, 
reinhald og vedlikehald. 
 
Omsorgsbustadar som frittståande prosjekt.  
Utbygging av omsorgsbustadar som frittståande prosjekt kan anten gjennomførast 
som kommunalt byggeprosjekt på kommunal tomt, eller i eit samarbeid med private 
utbyggarar.  
 
Generelt vurderer administrasjonen det som ikkje tilrådeleg å bygge dette prosjektet 
som eit frittståande prosjekt. Det er ikkje driftsøkonomisk tilrådeleg og kan også 
forsinke framdrifta då ein må velje utbyggingstomt før prosjektering, anbod og 
utbygging.  
 
Administrasjonen har på det noverande tidspunkt heller ikkje konkrete forslag til 
kommunal utbyggingstomt utover det forslag som vert tilrådd ved blå avdeling. 
Kommunens grunneigedom ved den gamle helsestasjonen på Eggesbønes er 
vurdert, men formannskapet har i tidlegare vedtak bestemt at tomta skal tilbydast 
Tampen Eigedom AS som nabo. Administrasjonen avventar tilbakemelding frå 
denne naboen på tilbod om kjøp. Eigedomen er heller ikkje stor nok til eit slikt 
prosjekt.  
 
Det har også vore diskutert om prosjektet bør byggast ut i eit samarbeid med private. 
Eit slikt samarbeid vil gje dei same konsekvensane som for eit frittståande 
kommunalt prosjekt: driftseiningane vert ytterlegare oppdelt og driftsøkonomien 
ytterlegare redusert. Utbygging i privat regi kan også seinke framdrifta, avhengig av 
det private prosjektets struktur; dersom privat utbyggar treng fleire 
samarbeidspartnarar enn kommunen for å realisere prosjektet, kan dette forseinke 
prosjektet utover den tidsfrist kommunen har til å gjennomføre dette prosjektet.  
 
Omsorgsbustadar som tilbygg til Herøy omsorgssenter, blå avdeling.  
Utbygging av omsorgsbustadar i tilknyting til Herøy omsorgssenter, blå avdeling, bør 
gjennomførast som eit tradisjonelt kommunalt byggeprosjekt.  
 
Blå avdeling er ei institusjonsavdeling, gjennomført tilpassa for skjerma drift. Ro og 
minst mulig stimuli er avgjerande element i tilbodet. Bygningsmassen støtter opp om 
dette. Ein må difor vakte seg vel for å gjere endringar som øydelegg dette gode 
tilbodet. Omsorgsbustadar er eit heilt anna konsept, og må byggast som ei 
sjølvstendig eining med eigen inngang. Ein indre forbindelse for personal og varer 
ser ein derimot som svært hensiktsmessig. 
 
Sjølv om det estimerte arealbehovet for omsorgsbustadane er det same som for eit 
frittståande prosjekt, har ei utbygging ved Blå avdeling ei rekke positive fordelar, i 
uprioritert rekkefylgje: 
 

1. Gangavstand til legesenter, apotek, NAV og butikkar. Nærleik til 
sjukeheimen og kulturtilboda der, samt høve til å kunne gå på besøk til 
familie og kjende 

2. Generelle driftsfordelar for pleie- og omsorgsavdelinga og 
eigedomsavdelinga . 

3. Nattevakta kan samarbeide med nattevakta ved blå avdeling, noko som vil 
redusere risiko og sårbarheit ved begge husa. 

4. Eksisterande parkeringsarealet kan nyttast også for det nye prosjektet. 
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5. Rekreasjonsarealet kan sjåast i samanheng med sansehagen på blå 
avdeling.  

6. Reservestraumforsyning ved blå avdeling kan sikre reserverestraum til 
fellesdelen av det nye prosjektet. 

7. Beredskapen vert styrka framfor ved ei frittståande utbygging då dagens 
helse- og omsorgssenter ligg i umiddelbar nærleik til dagens brannstasjon. 
I tillegg vil dei tilsette ved brann kunne bistå kvarandre på tvers av bygg.  

8. Styrker kommunens fleksibilitet til eventuelt å omklassifisere 
omsorgsbustadane til institusjonsplassar på eit seinare tidspunkt.  

 
* * * 

 
Dei ulike utbyggingsalternativa er estimert til eit arealbehov som fylgjer: 
 

ESTIMERT AREALBEHOV BRA BTA 

Utbygging av 10 omsorgsbustadar 723 939 

Utbygging av 10 omsorgsbustadar – blå avd. 723 939 

Utbygging av 10 omsorgsbustdadar + base for heimeteneste – blå avd. 883 1147 

Utbygging av 16 omsorgsbustadar 927 1204 

Utbygging av 16 omsorgsbustadar – blå avd. 927 1204 

Utbygging av 16 omsorgsbustadar + base for heimetenesta – blå avd. 1087 1412 

 
 
Dei ulike utbyggingsalternativa er estimert til ein utbyggingskostnad som fylgjer: 
 

ESTIMERT UTBYGGINGSKOSTNAD SUM 

Utbygging av 10 omsorgsbustadar Kr. 23 481 250,- 

Utbygging av 10 omsorgsbustadar – blå avd. Kr. 23 481 250,- 

Utbygging av 10 omsorgsbustdadar + base for heimeteneste – blå avd. Kr. 28 681 250,- 

Utbygging av 16 omsorgsbustadar Kr. 30 111 250,- 

Utbygging av 16 omsorgsbustadar – blå avd. Kr. 30 111 250,- 

Utbygging av 16 omsorgsbustadar + base for heimetenesta – blå avd. Kr. 35 311 250,- 

 
Vidare framdrift 
Dersom kommunestyret vedtek utbygging av eit frittståande prosjekt på anna 
kommunal grunn enn tomta ved blå avdeling, må utbyggingstomt avklarast før ein 
kan gå vidare med prosjektet.  
 
Dersom kommunestyret vedtek utbygging i eit samarbeid med private, må prosjektet 
lysast ut på anbod. Vidare framdrift vil då vere avhengig av det private 
utbyggingsprosjektet. Ein vil ved anbod måtte stille strenge krav til framdrift, noko 
som kan medføre at antall tilbod vert redusert.  
 
Dersom kommunestyret vedtek utbygging ved blå avdeling, herunder også ei 
eventuell base for heimetenesta, vil administrasjonen utarbeide eit forprosjekt før 
anbodskonkurranse vert gjennomført. Dette for å sikre ei optimal utnytting av 
utbyggingstomta. Tomta har pt. ei litt utfordrande utforming og det kan difor verte 
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naudsynt å erverve grunn frå naboeigedomane. Naboane er informert om dette i 
eigne møter med eigedomsavdelinga.  
 
Av særleg omsyn til driftskonsekvensane for dei ulike utbyggingsalternativa, rår 
administrasjonen til at prosjektet vert bygd ut som eit tilbygg til Herøy 
omsorgssenter, blå avdeling. Sjølv om prosjektet må gjennom ei forprosjektfase og 
eventuelt grunnerverv, veg dei etterfylgjande driftsfordelane opp for dette.  
 
Vurdering og konklusjon: 
Utbygging av omsorgsbustadar med heildøgns omsorgsfunksjon er eit viktig prosjekt 
for Herøy kommune. For det fyrste inneber ei realisering av prosjektet at diskusjonen 
kring Herøy omsorgssenter, gul avdeling, snart kan avsluttast. Vidare inneber ei slik 
utbygging at ein får supplert med eit manglande nivå i den såkalla omsorgstrappa. 
 
Prosjektet må sjåast i samanheng med dispensasjonssaka for Herøy 
omsorgssenter, gul avdeling og den tilsynssaka Fylkesmannen i Møre og Romsdal 
har oppretta vedrørande dette bygget. Det er difor avgjerande viktig med stram 
framdrift i det vidare arbeidet slik at prosjektet kan ferdigstillast innan 31.12.2016.  
 
Pleie- og omsorgsavdelinga ser det som svært viktig å få samla dei døgnbaserte 
tenestene mest mulig. Personellressursen vert ei stadig større mangelvare, og mest 
mulig samdrift har betydning både for rekruttering, kvalitet og effektivitet. Det er også 
eit pre at ektefeller eller gamle kjende lettare kan besøke kvarande der det er 
gangavstand mellom bygga.  
 
Rådmannen vurderer på denne bakrunn ei frittståande utbygging som 
driftsøkonomisk uheldig då det inneber ei ytterlegare geografisk og organisatorisk 
oppdeling av eit allereie delt helse- og omsorgstilbod i kommunen. Rådmannen rår 
difor til at prosjektet vert gjennomført som eit tilbygg til Herøy omsorgssenter, blå 
avdeling.  
 
Rådmannen rår til at prosjektet dimensjonerast for 16 bueiningar då dette er 
driftsøkonomisk meir gunstig.  
 
Rådmannen rår til at prosjektet også vert utvida til å omfatte base for heimetenesta 
då Sjukeheimsvegen 5 b bør rivast. Dette er også driftsøkonomisk fornuftig for både 
eigedomsavdelinga og pleie- og omsorgsavdelinga.  
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Utbygging av omsorgsbustadar med heildøgns pleie- og omsorgstilbod gir 
bebuarane eit verdig og forsvarleg helsetilbod og dei tilsette ein forsvarleg og verdig 
arbeidsplass. Tryggleiken ved å vite at ein har kollegaer ein kan tilkalle i same bygg, 
er viktig for arbeidsmiljøet. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Utbygging ved Herøy omsorgssenter, blå avdeling, styrker beredskapen ved brann 
då fleire personalressursar er tilgjengeleg for evakuering av pasientar, særleg på 
natt.  
 
Utbygging som sjølvstendig prosjekt svekker beredskapen, då dei pasientar som i 
dag er innanfor sjukeheimsområdet vert flytta ut av eit driftsmiljø som ikkje lenger 
kan bistå ved brann.  
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Konsekvensar for drift: 
Ei utbygging ved Herøy omsorgssenter, blå avdeling, er driftsøkonomisk rasjonelt. 
Blå avdeling har 16 pasientar i eit skjerma tilbod med berre ei nattevakt. Det er 
vanskelig å rekruttere nattevakter, og ynskje om to personar på nattevakt er tema. 
Dette utløyser to stillingar med nattevaktstillegg. 
 
Gul avdeling har i dag ei nattevakt på 10 pasientar. Ved samlokalisering av desse 
avdelingane kan nattevaktene bistå kvarandre utan auke i bemanninga på natt på 
blå. I tillegg er det driftsfordelar knytt til kjøkkenteneste på sjukeheimen og 
samhandling med andre eksisterande aktørar på området. 
 
 
 
Fosnavåg, 20.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Robert Myklebust 
Rådmann Eigedomsleiar 
 
 
Sakshandsamar: Robert Myklebust 
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SAKSPROTOKOLL 

  
 

Sakshandsamar: BERLYN Arkivsaknr: 2014/632 
    Arkiv: F03 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

74/14 Formannskapet 06.05.2014 

59/14 Kommunestyret 22.05.2014 
 
 
PROSJEKTMIDLAR FØREBYGGANDE RUSARBEID - NY STILLINGSHEIMEL     
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

1. Herøy kommune opprettar ein ny stillingsheimel som miljøterapeut. Stillinga 
er organisert under NAV Herøy, Seksjon for oppfølging  

2. Stillinga finansierast i sin heilskap av midlar frå Arbeids- og 
velferdsdirektoratet si tildeling av prosjektmidlar i 2014, kr. 550 000.  

3. Stillinga forlengast ved vidare tildeling i 2015 og 2016, men ikkje utover 3 år. 
Etter prosjektperioden på 3 år skal stillinga vurderast å gjerast fast.  

 

 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken. 
 

Tilråding i Formannskapet - 06.05.2014  

 
1. Herøy kommune opprettar ein ny stillingsheimel som miljøterapeut. Stillinga 

er organisert under NAV Herøy, Seksjon for oppfølging  
2. Stillinga finansierast i sin heilskap av midlar frå Arbeids- og 

velferdsdirektoratet si tildeling av prosjektmidlar i 2014, kr. 550 000.  
3. Stillinga forlengast ved vidare tildeling i 2015 og 2016, men ikkje utover 3 år. 

Etter prosjektperioden på 3 år skal stillinga vurderast å gjerast fast.  
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Møtebehandling: 

Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteken. 

Vedtak i Kommunestyret - 22.05.2014  

 
1. Herøy kommune opprettar ein ny stillingsheimel som miljøterapeut. Stillinga 

er organisert under NAV Herøy, Seksjon for oppfølging  
2. Stillinga finansierast i sin heilskap av midlar frå Arbeids- og 

velferdsdirektoratet si tildeling av prosjektmidlar i 2014, kr. 550 000.  
3. Stillinga forlengast ved vidare tildeling i 2015 og 2016, men ikkje utover 3 år. 

Etter prosjektperioden på 3 år skal stillinga vurderast å gjerast fast.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
Særutskrift: 
Komite for oppvekst 
Komite for helse og omsorg 
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Vedlegg: 
 
1 Samarbeidsavtale - Herøy vidaregåande skule og NAV Herøy 
2 Evalueringsrapport 2013 - u.off. §13 
3 Søknad prosjektmidlar Barnefattigdom 
 
Saksopplysningar: 
Våren 2013 blei det avtalt eit samarbeid mellom Herøy vidaregåande skule og NAV 
Herøy. Bakgrunnen var felles utfordringar knytt til elevar som var i ferd med å slutte 
skulegangen, såkalla «drop-out»-elevar. 
 
NAV Herøy har over lengre tid sett at vi kjem inn i desse sakene for seint. Då har 
allereie ungdommen slutta på skulen og gått utan aktivitet i ei periode. Når dei så 
kjem til NAV, gjerne etter påtrykk frå foreldre, er dei 20-22 år og har mista mykje 
motivasjon. Då kan vegen tilbake til utdanning, arbeid og aktivitet vere lang og 
vanskeleg. Å kome inn tidleg, etablere trygge relasjonar og motivere til endring er 
svært viktige overfor denne gruppa. Men då må vi bygge ein relasjon mens dei 
framleis er i skulen – ikkje når dei først har slutta.  
 
Det finnes mykje forsking og kunnskap om denne målgruppa. Ein veit at ungdom som 
ikkje greier å fullføre vidaregåande opplæring stillar mykje svakare på 
arbeidsmarknaden enn dei som gjer det. Og uansett om ein brukar lengre tid på 
utdanninga, er det å fullføre av veldig stor verdi. Sjølvsagt for den enkelte, men også i 
eit samfunnsøkonomisk perspektiv.  
 
Hovudmålet med tiltaket er å få fleire til å fullføre vidaregåande skulegang 
 
Delmål: 

- Førebygge sosiale problem, psykiske helseproblem og rusavhengighet ved 
tidlig intervensjon 

- Samordne og hente inn nødvendig hjelp frå andre kommunale tenester 
- Redusere tal på ungdommar med skulerett som motteke økonomisk 

sosialhjelp 
- Redusere tal på ungdommar som går over i ledighet 

 
Finansiering 
Prosjektet har til no vore sjølvfinansiert. NAV Herøy har stilt til saman 0,5 årsverk til 
rådigheit, og Herøy vgs har finansiert 50 % av kostnadene. På bakgrunn av dei 
positive erfaringane ein såg i midtvegsevalueringa, kom det fram eit sterkt ønske om 
å utvide prosjektet, og bruke minst 1 årsverk til dette arbeidet. Ut frå den 
økonomiske situasjonen, først og fremst i Herøy kommune, men også i 
fylkeskommunen, såg ein raskt at dette måtte skje med tilførsel av eksterne midlar. 
Etter dialog med Arbeids- og velferdsdirektoratet, har ein i første omgang søkt 
Fylkesmannen om prosjektmidlar på temaområdet «Barnefattigdom». Midlane blir 
tildelt for eit år om gangen, maksimalt tre år. Det ligg ei forventning til at prosjekta 
som blir finansiert på denne måten skal vurderast å gjerast permanente når 
prosjektperioden er over.  
 
Vurdering og konklusjon: 
Rådmannen vurderer dette som eit godt tiltak som ligg rett i satsingsområda til 
kommunen. Tidleg intervensjon og folkehelse er to områder ein ynskjer å forsterke, 
både som fagleg fokus og som bruk av ressursar. Herøy kommune har ei pressa 
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økonomi og avdelingane har stramme budsjett. I ein slik situasjon må vi greie å 
løyse oppgåvene våre utan at vi får meir midlar eller fleire stillingar. Eksterne midlar 
vil i det perspektivet vere svært viktig for å kunne fortsette å utvikle tenestene våre. 
Rådmannen tilrår at stillingsheimelen blir oppretta.  
 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Positiv 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen 
 
Konsekvensar for drift: 
Ingen 
 
Fosnavåg, 09.04.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Berit Lyngstad 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Berit Lyngstad 
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